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Z A P I S N I K 
 
sa 18. sjednice  Skupštine Istarske županije, održane 9. ožujka 2015. godine 
(ponedjeljak) u dvorani  ISTRA Spomen doma u  Pazinu 
     

Sjednicu je u 10,10 sati otvorio VALTER DRANDIĆ, predsjednik Skupštine Istarske  
županije  (IDS-HNS-ZELENA STRANKA), koji je sjednici i predsjedavao. 

 Pozdravlja vijećnice i vijećnike, Župana Istarske županije sa suradnicima, cijenjene  
goste,  te medije. 

Poziva tajnicu Skupštine Istarske županije, gospođu Vesnu  Ivančić, da izvrši 
prozivku. 

PRISUTNI – ODSUTNI 

 

R.
br 

VIJEĆNIK 
LISTA PRIMJEDBE 

1. Davor  Komar 
IDS-HNS-Zeleni  

2. Furio Radin 
IDS-HNS-Zeleni Odsutan (O) 

3. Elvira Krizmanić Marjanović 
IDS-HNS-Zeleni  

4. Valter Drandić 
IDS-HNS-Zeleni  

5. Petra Stojaković 
IDS-HNS-Zeleni  

6. Sandra Ćakić Kuhar 
IDS-HNS-Zeleni  

7. Tedi Chiavalon 
IDS-HNS-Zeleni  

8.  Vili Rosanda 
IDS-HNS-Zeleni  

9. Nevija Poropat 
IDS-HNS-Zeleni  

10. Dragan Filipović 
IDS-HNS-Zeleni  

11. Josip Anton Rupnik 
IDS-HNS-Zeleni  

12. Osman Dželil 
IDS-HNS-Zeleni  

13. Vesna Šćira Knapić 
IDS-HNS-Zeleni Odsutna (O) 

14.  Vladimir Buršić 
IDS-HNS-Zeleni Odsutan (O) 
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15. Zdenko Pliško 
IDS-HNS-Zeleni Odsutan (O) 

16. Slavica Popadić 
IDS-HNS-Zeleni  

17. Igor Merlić 
IDS-HNS-Zeleni  

18. Tamara Brussich 
IDS-HNS-Zeleni  

19. Lirim Ramadani 
IDS-HNS-Zeleni  

20.  Eleonora Kotiga Vaš 
IDS-HNS-Zeleni  

21. Petra Kancijanić 
IDS-HNS-Zeleni  

22. Danica Miletić 
IDS-HNS-Zeleni  

23. Lino Kuharić 
IDS-HNS-Zeleni  

24. Stjepan Mraković 
IDS-HNS-Zeleni  

25. Damir Kajin 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr 

 

26.  
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

27. Tanja Vrbat 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

28. Silvano Hrelja 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

29. Branko Ružić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

30. Mladen Premuž 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

31. Mirjana Galo 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

32. Evelina Biasiol Brkljačić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

33. Maja Šarić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

34. Kemal Velagić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

35. Bojan Skočilić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

36. Nikola Dobrila 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

37. Miljenko Koroman 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

38. Marino Diminić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  
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OSTALI PRISUTNI : 

Mr. sc VALTER FLEGO, Župan Istarske županije 

VIVIANA BENUSSI, zamjenica Župana Istarske  županije  

GIUSEPPINA RAJKO, zamjenica Župana Istarske  županije 

VALERIO DRANDIĆ, načelnik Županijske uprave Istarske županije 

VESNA IVANČIĆ, tajnica Skupštine Istarske  županije 

MELITA FERENČIĆ, pomoćnica  tajnice Skupštine Istarske  županije 

IVAN KLARIĆ, voditelj zapisnika, 

ALEN DAMIJANIĆ, pročelnik Upravnog odjela za gospodarstvo IŽ,  

MARIN GRGETA, pročelnik Upravnog odjela za decentralizaciju, lokalnu i područnu 
(regionalnu) samoupravu, prostorno uređenje i  gradnju IŽ, 

SLAVICA BENČIĆ,  pročelnica Upravnog odjela za financije i proračun IŽ 

JOSIP ZIDARIĆ,  pročelnik Upr5avnog odjela za održivi  razvoj IŽ 

MILAN ANTOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu , šumarstvo, lovstvo, 
ribarstvo i vodoprivredu IŽ 

SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ 

VLADIMIR TORBICA, pročelnik Upravnog odjela za kulturu  IŽ 

EDI AKLIĆ, pročelnik Upravnog odjela za turizam IŽ,  

PATRICIA SMOLJAN, pročelnica Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku kulturu  
Istarske  županije,  

PATRIZIA BOSICH, pročelnik Upravnog odjela za međunarodnu suradnju i  europske 
integracije IŽ, 

39. Marino Roce 
HDZ – HDS  

40. Ivica Butorac 
HDZ – HDS  

41. Željka Hrlić 
HDZ – HDS   

42. Tatjana Mrkonjić 
HDZ – HDS  

43. Damir Ilić 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  

44. Mario Radešić 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  

45. Ticijan Peruško 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  
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DUŠKO KIŠBERI, šef Kabineta Župana Istarske županije,  

DENIS STIPANOV, voditelj Službe za zaštitu i spašavanje 
 

PREDSJEDNIK Skupštine Istarske županije (IDS-HNS ZELENI), VALTER 
DRANDIĆ konstatira da je izvršenom prozivkom utvrđeno da sjednici prisustvuje 39 od 45 
vijećnika, pa Skupština može punovažno raspravljati i odlučivati 

Prijedlog  dnevnog  reda vijećnici su dobili u pozivu za  sjednicu  na koji nije bilo 
drugih prijedloga. Predlaže da se iza točke 5. doda nova točka  6. Prijedlog Odluke o  
davanju  suglasnosti na odluku  Upravnog  vijeća  o izmjeni Odluke o usklađivanju djelatnosti  
bolnice  za ortopediju i rehabilitaciju «Prim.dr. Martin Horvat» u Rovinju. Sve ostale točke od 
5. nadalje postaju za  jedan broj veće, čime se Skupština suglasila.  

Daje na glasanje  predloženi  dnevni red, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština 
jednoglasno za 18. sjednicu Skupštine Istarske županije, utvrdila slijedeći                  

 
DNEVNI RED 

 
1. Verifikacija zapisnika sa 17. sjednice Skupštine Istarske županije 

2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
3. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o stanju sustava zaštite i spašavanja na 

području Istarske županije za 2014. godinu, 
4. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o koncesijama na pomorskom dobru u 

Istarskoj županiji, 
5. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na zaduživanje Opće bolnice Pula za 

izgradnju nove Opće bolnice u Puli 
6. Prijedlog Odluke o  davanju  suglasnosti na odluku  Upravnog  vijeća  o izmjeni 

Odluke o usklađivanju  djelatnosti  bolnice  za ortopediju i rehabilitaciju  «Prim.dr. 
Martin Horvat» u Rovinju, 

7. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Plana rashoda za nabavu materijala, dijelova i usluga 
tekućeg i investicijskog održavanja osnovnih i srednjih škola, te učeničkih domova 
Istarske županije za 2015. godinu, 

8. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Plana rashoda za nabavu proizvedene dugotrajne 
imovine i dodatna ulaganja na nefinancijskoj imovini osnovnih i srednjih škola Istarske 
županije za 2015. godinu, 

9. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja domova za starije i 
nemoćne osobe u 2015. godini, 

10. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima, načinu financiranja i rasporedu sredstava za 
decentralizirane funkcije za zdravstvene ustanove u 2015. godini, 

11. Prijedlog Zaključka o utvrđivanju Popisa prioriteta za raspored sredstava 
decentraliziranih funkcija u 2015. godini između zdravstvenih ustanova nad kojima 
Istarska županija ima osnivačka prava, 

12. Prijedlog Odluke o dopuni Odluke o osnivanju Lučke uprave Poreč 
13. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku Školskog odbora Talijanske 

srednje škole Dante Alighieri, Pula – Scuola media superiore italiana Dante Alighieri, 

Pola 

14. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na osnivanje prava služnosti nad 
nekretninom – Tehnička škola Pula 

15. Prijedlog Odluke o promjeni adrese sjedišta Talijanske srednje škole – Scuola media 
superiore italiana Rovinj – Rovigno 

16. Prijedlog Odluke o uspostavi prava građenja u korist Istarske županije nad etažom 
tzv. „žute škole“ u Puli u svrhu realizacije Društvenog centra 
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17. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o povjeravanju poslova priznavanja prava na 
naknadu za troškove ogrjeva iz čl. 100. stavka 3. Zakona o socijalnoj skrbi 

18.  
a. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na izmjene i dopune Statuta Doma za 

starije i nemoćne osobe „Alfredo Štiglić“ Pula 
b. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na izmjene i dopune Statuta Doma za 

starije i nemoćne osobe „Domenico Pergolis“ Rovinj, 
c. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na izmjene i dopune Statuta Doma za 

starije i nemoćne osobe Raša, 
d. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na izmjene i dopune Statuta Doma za 

starije i nemoćne osobe Novigrad 
19. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Škole primijenjenih umjetnosti i dizajna – Pula, 
20. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o donošenju Prijedloga 

Statuta Osnovne škole Mate Balote Buje, 
21. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijenos vlasništva i uspostavu 

založnog prava nad nekretninom Talijanske osnovne škole, Scuola elementare 
italiana, Novigrad – Cittanova. 

 
 

ORDINE DEL GIORNO 
 
1. Verifica del Verbale della XVII seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 

2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 
3. Proposta di Conclusione sull'approvazione della Relazione sullo stato del sistema di 

protezione e salvataggio sul territorio della Regione Istriana nel 2014 
4. Proposta di Conclusione sull'approvazione della Relazione sulle concessioni sul 

demanio marittimo nella Regione Istriana 
5. Proposta di Conclusione con cui si dà il consenso all’indebitamento dell’Ospedale 

generale di Pola per la costruzione del nuovo Ospedale generale a Pola 
6. Prijedlog Odluke o  davanju  suglasnosti na odluku  Upravnog  vijeća  o izmjeni 

Odluke o usklađivanju  djelatnosti  bolnice  za ortopediju i rehabilitaciju  «Prim.dr. 
Martin Horvat» u Rovinju, 

7. Proposta di Delibera sull'approvazione del Piano delle uscite per l'acquisto del 
materiale, dei pezzi di ricambio e dei servizi di manutenzione corrente e degli 
investimenti delle scuole medie superiori e delle case dell'alunno della Regione 
Istriana per l'anno 2015 

8. Proposta di Delibera sull'approvazione del Piano delle uscite per l'acquisto dei beni 
prodotti a lunga durata e gli ulteriori investimenti nei beni non finanziari delle scuole 
elementari e medie superiori della Regione Istriana per il 2015 

9. Proposta di Delibera sui criteri, le misure e le modalità di finanziamento delle case per 
anziani e infermi nel 2015 

10. Proposta di Delibera sui criteri, le misure, le modalità di finanziamento e la 
suddivisione dei mezzi per le funzioni decentrate per le istituzioni sanitarie nel 2015 

11. Proposta di Conclusione sulla determinazione dell'Elenco delle priorità per la 
disposizione dei mezzi delle funzioni decentrate nel 2015 fra gli istituti sanitari sui 
quali la Regione Istriana ha i diritti costitutivi 

12. Proposta di Delibera sull'integrazione della Delibera d’istituzione dell’Autorità portuale 
di Parenzo 

13. Proposta di Conclusione con cui si dà il consenso alla Delibera del Comitato 

scolastico della Talijanska srednja škola Dante Alighieri, Pula – Scuola media 

superiore italiana Dante Alighieri, Pola  
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14. Proposta di Delibera con cui si dà il previo consenso all’istituzione del diritto di servitù 
sull'immobile - Tehnička škola Pula (Scuola tecnica di Pola) 

15. Proposta di Delibera sul cambio d'indirizzo della sede della Talijanska srednja škola – 
Scuola media superiore italiana Rovinj – Rovigno 

16. Proposta di Delibera sull'instaurazione del diritto a costruire a favore della Regione 
Istriana sul piano della cosiddetta "scuola gialla" a Pola, al fine di realizzare il Centro 
polivalente 

17. Proposta di Delibera sulla modifica della Delibera sull'assegnazione delle mansioni 
relative al riconoscimento dei diritti al compenso per le spese di riscaldamento di cui 
all'art.  100 comma 3 della Legge sull'assistenza sociale  

18.  

a. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alle Modifiche e integrazioni 

dello Statuto della casa per anziani e disabili „Alfredo Štiglić“ Pola 

b. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alle Modifiche e integrazioni 
dello Statuto della Casa per anziani e disabili “Domenico Pergolis” Rovigno 

c. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alle Modifiche e integrazioni 
dello Statuto della Casa per anziani e disabili Arsia 

d. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alle Modifiche e integrazioni 
dello Statuto della Casa per anziani e disabili Cittanova  

19. Proposta di Delibera sulla concessione della previa approvazione alla proposta di 
Delibera sulle modifiche e integrazioni dello Statuto delle arti applicate e del design di 
Pola 

20. Proposta di Delibera sulla previa approvazione della proposta di Delibera sulle 
modifiche e integrazioni dello Statuto della Scuola elementare Mate Balota Buie 

21. Proposta di Delibera sulla concessione della previa approvazione alla Delibera del 
Comitato scolastico della  Scuola elementare Italiana - Talijanska osnovna škola, 
Cittanova – Novigrad 

 
AD – 1 Verifikacija zapisnika sa 17. sjednice Skupštine Istarske Županije 

Skupština je bez primjedbi jednoglasno verificirala 
 

SKRAĆENI ZAPISNIK 
 

sa 17. sjednice Skupštine Istarske Županije 
 

AD – 2 Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 

U skladu sa zaključkom sa prethodne sjednice moli da predstavnici Klubova vijećnika 
za slijedeće sjednice unaprijed dostave  popis  vijećnika  koji  će postavljati pitanja, barem 
pola sata prije početka sjednice, kao se ne bi  gubilo  vrijeme dizanjem ruke.    

 
Klub vijećnika IDS-HNS-ZELENI je dostavio spisak prijavljenih za postavljanje 

vijećničkih pitanja., 
Redoslijed za postavljanje vijećnički pitanja je slijedeći: Elvira Krizmanić Marijanović, 

Maja Šarić, Mirjana Galo, Danica Miletić, Željka Hrlić, Vili Rosanda, Ticijan Peruško, Lino 
Kuharić, Mladen Premuž, Tedi Chiavalon, Damir  Kajin, Josip Anton Rupnik, Eleonora Kotiga 
Vaš, Marino Roce, Evelina Biasiol Brkljačić. Branko  Ružić,  Maja  Šarić. 
 
 Prije postavljanja vijećničkih  pitanja  gospodin Župan, VALTER FLEGO, je zamolio 
da dade informaciju u svezi TE  Plomin, čime se Skupština suglasila. 
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 Župan VALTER  FLEGO, smatra da je  važno reći  par informacija  oko  Plomina, 
odnosno oko procedure koja  se trenutno provodi.  
 Vi znate  kakav je  Prostorni plan Istarske  županije, a isto tako da smo u proceduri  
Izmjena i  dopuna Prostog plana Istarske  županije.  Prostorni  plan Istarske  županije  jasno 
kaže TE  na plin. O tome  neću  posebno  pričati zašto je  tome tako, samo  ću vas podsjetiti 
da je  Županijska skupština 2012. godine imala  tematsku sjednicu oko Plomina. Podsjetit  ću 
vas da smo kao  Županija   dvije  tužbe vezano za energent podignuli. Jednu prema Visokom 
Upravnom  sudu, a drugu ja kao Župan, prema Ustavnom sudu Republike  Hrvatske,  upravo 
oko procedure, odnosno oko  energenta na koji je  predviđen novi Plomin 3, a u 
međuvremenu isto tako Vlada Republike Hrvatske je uvrstila Plomin u strateške projekte  
Republike  Hrvatske, a podsjetit  ću vas da od svih članova Povjerenstva, njih 9, ovaj vaš 
Župan, jedini je bio protiv takve  odluke i glasao proti na sjednici  za  strateške investicije.  
 Mi smo sada u jednoj novoj proceduri koju  smo pokrenuli, jer  smo ispucali sve  
radnje o kojima sada pričam, a vezano uz proces izmjena i dopuna Prostornog plana IŽ. 
Dakle, mi smo u proceduri  takozvanog  savjetovanja sa zainteresiranom  javnošću. To znači 
da je sve to  skupa  rađeno  prema našim poslovnicima, prema Poslovnicima ove  
Županijske  skupštine  Istarske  županije i da je do  15.03.2015. godine  otvoreno to  
savjetovanje i da  svatko od  vas, odnosno od  naših  sugrađanki i sugrađana, može 
odgovoriti  na vrlo  egzaktno pitanje putem weba, odnosno e-maila, da li ste za ili protiv 
zacrtavanja  energenta za TE Plomin 3 da koristi  ugljen.  

Želio bih vas pozvati svih na  savjetodavnu konferenciju 21.03. 2015. godine, što je dosta 
blizu, u Labin ćemo svi zajedno, sva zainteresirana javnost,  argumentirano razgovarati o 
temi Plomina. 

 Nakon  toga,  treba  naglasiti i reći, da je 5 Općinskih  vijeća i Grad Labin  donijelo  
odluku o raspisivanju savjetodavnog  referenduma 29.03.2015. godine, a ja ću iz ovog  
mjesta pozvati sve građane da se odazovu savjetodavnom referendumu i isto tako reći  ću 
da je  nama vrlo važno mišljenje  građana. U  par navrata i prošli tjedan čuli smo i mišljenje 
par resornih ministara koji  su rekli da je to sve skupa u rukama Vlade RH, a ja  ću za  kraj 
samo reći da sam siguran da Vlada hoće uvažavati mišljenje  građana.  

 
PREDSJEDNIK VALTER  DRANDĆ, naglašava da je za  21.ožujka  2015. godine 

predviđena savjetodavna  konferencija  u  organizaciji  Skupštine  Istarske  županije o čemu 
su vijećnici informirani i svi će biti pozvani . To je moment da se iskaže jasan stav i  
opredjeljenje građana  Istre u  jednoj  najširoj demokratskoj  proceduri.   

Ujedno obavještava da će se 30.03.2015. godine održati  svečana sjednica  
Županijske skupštine  Istarske  županije posvećena Danu Istarskog statuta, tradicionalno u 
Istarskoj sabornici u Poreču.         
  
- VIJEĆNIČKA PIANJA - 

 
EVELINA KRIZMANIĆ MARIJANOVIĆ, svoje  pitanje  postavlja  nadležnom 

pročelniku  Upravnog odjela  za  održivi  razvoj, gospodinu Josipu  Zidariću: da li ima kakve 
informacije kada  će se graditi  cesta od  kužnog toka u  Puli  prema Velom  Vrhu.  

 
JOSIP ZIDARIĆ, pročelnik  Upravnog odjela za  održivi  razvoj, naglašava da  dionica 

od  čvora Šijana prema Velom  Vrhu je jedna od faza  rekonstrukcije cijele te prometnice od  
aerodroma pa  sve do   Bala.  Te faze  su  dogovoreno još 2007. godine i da su  neke  od  tih  
faza i  realizirane. Jedna od  prvih faza  koja je realizirana  još 2011. godine je  nastavak 
Ipsilona  prema Pomeru, odnosno prema Medulinu. Slijedeća faza, koju je  Grad Pula  
realizirao, je  kilometar i pol  zaobilaznice, koja  je  gradska  cesta, a Hrvatske  ceste su  
realizirale u prvoj fazi  čvor, a sada prije  15 dana  ili  mjesec dana i drugu  dionicu prema   
Canpanožu, prema čvoru  Pula. 

Hrvatske  ceste su  već  isprojektirale i dobile građevinsku  dozvolu  za dionicu od  
čvora  Fažana kod  benzinske crpke  na Vlom Vrhu, jedno kilometar i pol  prema Vodnjanu. 
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Druga dionica je četverotračna od  čvora Šijana do  čvora  prema Fažani. 
Dokumentacija je gotova. Nije  ishodovana građevinska   dozvola.  Za  prvu dionicu od  
Velog Vrha  prema Vodnjanu ide natječaj za izgradnju od  strane Hrvatskih cesta, a trenutno 
se projektira dio dionice od  nekih 800 metara otprilike od  čvora Pula prema aerodromu, 
odnosno prema Loboriki do  čvora  gdje se račvaju te dvije  ceste i to će biti  četverotračna 
cesta sa jednim  kružnim tokom.  

U fazi je projektiranje cijele dionice od Pule, praktički  od  tih  kilometara i pol, pa do 
Vodnjana i od Vodnjana do Bala. 
 

MAJA  ŠARIĆ, SDP, ima dva kratka pitanja . 
Prvo pitanje: u kojoj je fazi  izrada razvojne strategije  Istarske  županije. 
Drugo pitanje, donošenje Master plana razvoja  turizama Istarske  županije , u kojoj 

je fazi. 
 
VALERIO  DRANDIĆ, načelnik Županijske uprave  Istarske županije, odgovara na 

prvo pitanje, a na drugo pitanje  Župan, koji je i predsjednik  Turističke zajednice  Istarske  
županije.     

Izrada Razvojne strategija  Istarske  županije je pri  kraju nakon više  mjeseci rada 
stručnih, odnosno radnih skupina sastavljenih od  gospodarstvenika i  ljudi iz  društvenog  
segmenta iz  svih  područja u Istri, došlo se do  završnog  teksta koji  je u završnom  
usuglašavanju.  

Županijska  razvojna strategija, koja   obuhvaća  period  od  2014. – 2020. godina, 
Županija  bi  bila  spremna vrlo rano je donijeti, možda i u tijeku ožujka  mjeseca, međutim, u 
ovom  trenutku mora se stati, mora  se čekati da Republika  Hrvatska donese svoju  
nacionalnu strategiju regionalnog  razvoja, budući  da  ne možemo preskakati instance. 
Naime, zna se  na koji se  način  strategije  donose od  Europske, pa  do  regionalnih 
strategija,  i mi smo bili  brži od  Republike  Hrvatske, za svoje  potrebe  smo  je izradili. 
Vjerujemo  da nećemo  dugo  čekati  na izradu  nacionalne  razvojne strategije i   vjerujemo  
da neće biti  kontradiktornosti ili  neusklađenosti između  Županijske i državne razvojne 
strategije, tim više što  koristimo zajedničke  konsultante, pa  smo uvjereni da smo   sve 
odradili  onako kako to  spada i tako  će biti prihvaćena od  nacionalne strategije.    

 
ŽUPAN, naglašava da je postojeći Master plan razvoja istarskog turizma istekao. Zna 

se koliko je  značio i koliko je puno stvari definirao, koje su se kasnije pokazale itekako važne 
i opravdane, koje su se tek  kasnije pokazale kao stvari koje su se desile, ne slučajno, nego 
upravo  ciljano temeljem toga  što je  pretpostavljao stari Master plan.  

Nakon  toga, prošle godine  smo se odlučili na  Turističkoj  zajednici  Istarske  
županije i  na Vijeću i  na Skupštini, ići u izradu  novog Master plana. Ugovor je  potpisan za 
izradu novog  Master plana, pa i Operativnog marketing  plana, te da je rok izrade 5 mjeseci, 
odnosno  prvog  dana sedmog mjeseca imati   gotov  dokument. Do onda treba nam vrlo, 
vrlo puno posla na tome  dokumentu. Novac je osiguran. 

Zahvalit ću se i Ministarstvu turizma koje je dalo milijun kuna za jedan tako  važan 
dokument. I siguran sam da opet u ovom novom Master planu bit ćemo kao i prije desetak 
godina prvi u Hrvatskoj, kojim ćemo određene trendove preokrenuti, odnosno definirati nove  
pravce razvoja u slijedećih 5 godina istarskog, a reći  ću i  hrvatskog turizma-  

  
DANICA MILETIĆ (IDS), ima pitanje za gospodina Župana, odnosno Valtera 

Drandića, a tiče se izgradnje nove Opće bolnice u Puli. Vjeruje kako  nju, tako i sve  žitelje 
Istre, jako zanima u kojoj je  fazi  izgradnja, odnosno kako teku radovi, jer se ipak radi o 
jednoj od najvećih investicija u zemlji.  

Predlaže da se kod svakog održavanja sjednice Županijske  skupštine  obavijesti 
Skupština o tome što je u međuvremenu, između jedne i druge sjednice, napravljeno.  
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JOSIP ZIDARIĆ, pročelnik Upravnog odjela  za  održivi razvoj IŽ, ističe da svaki 
tjedan, svaki utorak  u  bolnici se  održava koordinacija, investitor je  bolnica i graditelja za 
izgradnju i  nadzornih inženjera, koji  prate izgradnju  bolnice.   

Za mjesec i pol dana, oni koji prolaze po nastavku Zagrebačke ulice prema Billi, 
odnosno prema Gregovici, vide da je počeo  velik, širok iskop poljoprivrednih  površina, gdje 
će biti jedno veliko parkiralište od 630  parkirnih mjesta. Izvođač je tu zemlju izgurao na 
stranu, jer će je poslije koristiti za dva  nasipa iza  zelene površine. Postavljene su  trenutno 
dvije dizalice, biti  će ih još  4 i da je počeo širok iskop objekata 1 i 2. Objekt 1 je nastavak, 
odnosno  dogradnja današnje ginekologije, a objekt 2 je  nastavak  gdje je bila pineta pored 
rentgena.  

Gradilište je ograđeno. Tamo je  i malo reklame kako će bolnica izgledati. Svi koji 
tamo prolaze vide kako to izgleda. Trenutno su  široki iskopi i  malo betonskih  radova. Na 
parkiralištu  će biti  nekih  malih  potpornih zidova, jer  je kosina dosta velika i  trenutno se to  
radi.  

Osim samoga gradilišta  bolnice radi se puno i  na  gradilištima koji  će se  dogoditi u  
fazi izgradnje bolnice. Rok za izgradnju je oko  3 godine. Prvo  će se izgraditi parkirališta. 
Druga  faza su dva objekta. Kada se oni završe iselit će se   ginekologija , dotući  praktički 
konstrukcija, pa ide iu trećoj  fazi  rodilište.  

Grad Pula već ima ishodovanu građevinsku dozvolu za  nastavak  rekonstrukcije  
Zagrebačke ulice od  Medicinske škole, pa  do  Bille. U trup ceste će ići  rekonstrukcija  ceste 
od onoga što je  Grad  već prijašnjih godina napravo, kanalizacija, fekalnih  voda, oborinskih 
voda. Od Gregovice  će se postaviti novi veliki  35 kilovoltni kabel koji mora  povezati  dvije 
velike  trafostanice. Jedna od  tih velikih trafostanica  je u  bolnici nova  trafostanica. I sve je 
to  u skladu sa tim projektom i tim napajanjem cijele bolnice.  

Ovih  dana je došla inicijativa  da se na bolnicu stave dvije fiksne web kamere koje  
će  cijelo vrijeme snimati , neću  reći  radnike, nego  kako  će rasti  bolnica  tako  će moći svi  
gledati rast bolnice. Kamera ima  i  na drugim objektima u Hrvatskoj i dalje, pa  ćemo, 
recimo, za desetak dana moći pratiti na svim  svojim uređajima kako  napreduju radovi po 
etažama i kako se to radi. To  se može poslije koristiti kao jedna mala propaganda, pa slikati 
onako 15 sekundi   kako je to po godinama sve raslo.        

Radi se o objektu koji ima 36.000 m2. Današnja  bolnica  je  12.000 m2. Znači, još  
60, 70 %  više površina će biti  na tom  gradilištu, na tim  objektima.  

 
ŽELJKA HRLIĆ, HDZ- e,  kaže :  manje  više dosta dugo  smo zajedno, pa se  manje 

više svi znamo, ali za  one koji  ne znaju, ja dolazim iz  Buja, koje su  nekada bile poznate po 
Digitronu, Feroplastici  i  sličnih  stvari, i bilo je  jedno od najviših i najrazvijenijih središta u 
Istri. Mutim, danas je  Buje  poznato po odlasku mladih ljudi, - nažalost, svi su gradovi s time  
suočeni, - i po  nefunkcionalnosti i nekompetentnosti gradske uprave. 

No, ipak ima i pozitivnih stvari u  Bujama. Jedna od  pozitivnih stvari  su dvije 
osnovne škole u  Bujama i djeca koja polaze školu rukometa u Bujama.  Nedavno se desila  
jedna situacija vezano za školsku sportsku  dvoranu. Županija je platila korištenje školske  
sportske dvorane  za  jedan sportski klub. Prošle godine je to bilo za dva sportska kluba, a 
ove  godine za  dug iz  2014. godine, koji je plaćen prije  nekoliko dana. Radi se o  14.000,00 
kuna za  jedan sportski klub.   

Kao  građanka Grada Buja mogu biti  super sretna, jer Proračun Grada Buje je  
ušparao određeni novčani iznos, međutim, kao  županijska  vijećnica, postavljan pitanje : do 
kada će Županija   krpati  nečiju  nekompetentnost, nečiji  nerad ? U Gradskom proračunu  
nije bilo novaca da se plati ta sportska  dvorana i tada je Županija  zatvorila dug  iz  2014. 
godine. Zanima me što se dešava sa 2015. godinom i da li je istina  bujskih  priča  da je   
Županija to platila zato što je IDS ušao u tihu  koaliciju sa današnjim nezavisnim gradskim 
Gradonačelnikom Grada Buja, i da se pripremaju nekakve prodaje poljoprivrednih  zemljišta 
visoko pozicioniranim članovima  IDS-a u  Gradu  Bujama. Ja vas molim i  nadam se da ćete 
to moći opovrgnuti i do kada će trajati  to plaćanje dvorane i  do kada će Županija biti  
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specijalna  ustanova  za  nečiji Gradski proračun, jer netko  nije sposoban u svom Gradskom 
proračunu  namaknuti sredstva.   

 
VALERIO  DRANDIĆ, pročelnik Županijske uprave IŽ, ističe da je pitanje vijećnice 

Željke Hrlić jako  široko sa jako  puno insinuacija,  pa  će dati vrlo pragmatičan kratak 
odgovor. 

U prošloj  godini Grad Buje se u više  navrata javljao Istarskoj  županiji  sa zahtjevom 
da participira u financiranju troškova  sportske dvorane, budući da su smatrali  da su cijene 
koje  Županija utvrđuje za  sportske klubove previsoke. Održano je niz sastanak u tom 
kontekstu. Nije Grad Buje jedini  grad koji se u tom  smislu  javljao. No,  za tu  potrebu je  
napravljena široka  analiza cijena sportskih dvorana. U većini  slučajeva su to županijske  
sportske dvorane koje pripadaju  školama, da bi se uspjelo Gradu  Buje dokazati da ništa 
skuplje nije u  Bujama satnica dvorane, nego  u ostalim  gradovima. 

U jeku pregovaranja dvorana se nije  plaćala. Ravnateljica  škole  je insistirala da se 
dugovi podmire. Istina je u  jednom dijelu, Gradu  Buje se pomoglo da se zatvori dug  2014. 
godine. Ne dolazi u obzir preuzimanje tih  troškova  na sebe ili  da se nastavi i dalje plaćati. 
Saniran je dug prema svojoj  školi  da ne bi bilo problema i da ne bi ispalo da Gradu Buje, - u 
početku vaše  rečenice  ste dobro opisali da je Grad Buje u  najtežoj financijskoj situaciji do 
sada, - ne želimo pomoći, jer smo u više navrata nekima pomagali. Nije plaćeno  niti  
jednom, niti  drugom klubu, pomoglo  se Gradu  Buje da sanira  dug  prema Županiji, i tu je  
kraj priče  i u  2015. godine koliko para toliko muzike.  

 
ŽELJKA HRLIĆ, HDZ, zahvaljuje  Županiji  na pomoći. Kao građanki  Grada Buje bila 

joj je bitna informacija za 2015. godinu. To je  školska sportska dvorana u kojoj  treniraju 
djeca koja manje više pohađaju i talijansku i hrvatsku  osnovnu  školu i od  Županije 
određene škole u snovi  2 sata tjedno dobiju tu dvoranu bez  plaćanja  naknade. Ono što se 
koristi nakon toga, normalno da Sportski klubovi, neovisno o kojem se sportu  radi,  razliku  
moraju platiti.    

        
VILI ROSANDA, IDS, primjećuje da je u petak Istarska županija predstavila Proračun 

Istarske  županije u malom. Pozdravlja tu inicijativu i vjeruje  da je time napravljen jedan 
korak ka transparentnosti i otvorenom djelovanju  županijske uprave. No, uzevši u obzir 
takozvanu   poreznu  reformu i sve što je ona donijela, zanima ga ako bi mu Župan mogao  
reći koja  je u ovom trenutku dinamika punjenja financijskog proračuna.    

  
ŽUPAN, naglašava da je  Županija izradila Proračun Istarske županije u  malom iz  

razloga što smatra da je to osnovni dokument temeljem kojeg svi  naši sugrađani mogu vrlo 
jednostavno vidjeti što  se i  na koji  način događa   na prihodovnoj i  na rashodovnoj  strani 
Proračuna Istarske  županije.  To je prvi put  da je Istarska  županija tako  nešto učinila. I 
ovom prigodom  poziva  sve sugrađanke i sugrađane da  idu  na web stranice  Istarske  
županije  da pogledaju  i da nas kontroliraju  kako i  na koji  način trošimo porezna  sredstva. 

Činjenica je da je prošle godine Istarska  županija  proglašena  kao  županija  sa  
najotvorenijim i najtransparentnijim  proračunom. Ne želimo tu  stati i to je još  jedan slijedeći 
korak kako bismo bili  još otvoreniji, odnosno kako bi  svatko zbilja  na vrlo  jednostavan 
način mogao vidjeti što ga sve  zanima vezano za glavni dokument u  životu jedne županije.  

Prošle godine kada smo  donosili Proračun  razgovarali o tome kakva  nas financijska  
budućnost očekuje. Vi znate da sam onda rekao ono što  ću  sada ponoviti, da mislim da je  
porezna  reforma trebala se na  drugi  način provesti, jer nije socijalno osjetljiva, odnosno da 
oni koji imaju veće plaće imaju  na taj  način praktički manja  davanja, ali što je tu je, 
nemojmo  se vraćati u prošlost, nego  gledajmo što se desilo u ovih  69  dana ove 2015. 
godine. Ja, naravno, svako  jutro imam pristup preko Neta i mogu  pogledati  stanje  financija 
i mogu  vam reći  da za  60  dana do  praktički 1.03.2015. godine punjenje Proračuna je  na 
92,6 %. U odnosu  na prošlu godinu smo  negdje oko 8,2, 8,3 % manje sa  Proračunom. To 
znači da smo jako  dobro planirali, da smo povukli jako  puno sredstava  krajem prošle 
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godine hipotekom nepopularnih, ali odgovornih poteza, koji se  sada pokazuju kao vrlo 
ispravni potezi  povućeni  na  vrijeme. Prvenstveno mislim na u  odnosu na prošlu  godinu u 
ovom Proračunu ove  godine planiranih 12.500.000,00 kuna manje  materijalnih rashoda i  
čak  3.800.000,00 kuna  manje  sredstava za  plaće zaposlenika, što  sve skupa znači da 
smo danas stabilna Županija sa stabilnim Proračunom, bez  obzira  na manjkove od 8,3 % u 
odnosu na prošlu godinu o kojima sam pričao prvenstveno iz  dijela poreza na dohodak. To 
opet  dalje znači  da  ćemo ići onom dinamikom koju sam  bio vama rekao ovdje u  12. 
mjesecu prošle godine vezano za daljnje planiranje Proračuna, a to je sačekati otprilike do  
Uskrsa kada imamo 3  reprezentativna mjeseca temeljem kojih  možemo projicirati  daljnje 
punjenje  Proračuna do  kraja ove godine. I  nakon ta 3 mjeseca, odnosno  nakon Uskrsa, 
imat ćemo sve relevantne pokazatelje za  planirati jedan kvalitetan rebalans Proračuna, jer u 
prva  3 mjeseca, odnosno u prvih  100  dana desit će se i cijeli niz  novih okolnosti i  sa 
strane rashoda, ne samo prihoda, pa će na ovu  Županijsku  skupštinu, vjerujem, zajedno sa  
Godišnjim obračunom, doći  jedan kvalitetno pripremljen prijedlog  Rebalansa Proračuna za  
2015. godinu. Ponavljam, svi potezi koji su bili, možda, čak negdje i bolni, možda i  
nepopularni, sada pokazuju  sav svoj  smisao, ozbiljnost i odgovornost ovakvog  vođenja 
Županijskog proračuna.  

 
TICIJAN PERUŠKO, Hrvatski  laburisti - Stranka  rada, naglašava da se njegovo 

pitanje odnosi  na Streljanu u Valdebeku, i kaže da su mu  se  obratila   streljačka  društvo da 
nemaju  adekvatan prostor gdje trenirati, pa svoje   pitanje upućuje onome koji može dati 
odgovor od  strane Istarske županije, kada će se streljana na Valdebeku staviti u  funkciju. 

 
JOSIP ZIDARIĆ, pročelnik Upravnog odjela za  održivi  razvoj  IŽ, kaže da  strelište i  

streljana je uvjet iz  lokacijske dozvole da bi  Kaštijun mogao ići  u pogon prije uporabne 
dozvole. Istarska  županija  je  sa MORH-om, jer je to iz nadležnosti Ministarstva obrane, 
potpisala Sporazum za korištenje toga  strelišta upravo u  cilju da naši  istarski streljaši mogu 
tamo pucati. Upravni odjel za održivi  razvoj IŽ sa projektantima izradilo je  idejno  rješenje. 
Poligon je dugačko 600  metara . Idejno rješenje ide za tim da se  omogući  pucanje  na 100  
metara. Već je dobivena suglasnost od  MORH-a na idejno rješenje. Prije  2 mjeseca je 
donesena Uredba o vojnom graditeljstvu, koja prije  nije bila  na snazi. Mi smo sve to mislili 
odraditi temeljem civilnih propisa. Kada je ta Uredba donesena, tražili smo očitovanje 
Ministarstva obrane, koje izdaje lokacijske i građevinske  dozvole. Nadam se da to  neće 
trebati, jer se po  toj  Uredbi može podvesti to  naše  strelište kao strelište, jer je  strelište, ne 
treba dobiti  suglasnost. Neki  dan smo poslali ponovno požurnicu da se Ministarstvo obrane 
očita, pa  krenemo u  daljnje radove. 

Glavni projekt za streljanu je pri  kraju. Nakon toga  bismo  morali provesti javnu  
nabavu i izgraditi ili sanirati streljanu, jer je tamo izgrađeno puno, ali  tokom 20 godina je i  
puno propalo  devastirano.  

Cijeli projekt  streljane je rađen u  suradnji sa Streljačkim  savezom. Bili su kod  nas 
ljudi iz  policije i Streljačkog  saveza, svi oni koji pucaju  sa pištoljem ili  sa puškom na   100  
metara, svi oni koji znaju, čak su  nam i puno pomogli  sugestijama. Čim dođe očitovanje  
MORH-a i završimo  glavni projekt, idemo u projekt  javne nabave. Gospodin Poropat, koji je  
predsjednik  Streljačkog  saveza streljaštva Istre je  vrlo kooperativan. Puno  nam je  
pomogao svojim sugestijama, jer oni ipak  najbolje znaju što im   treba.    

 
LINO  KUHARIĆ, IDS-HNS-ZELENI, pita: kakve su mogućnosti  da se za  Opću  

bolnicu  Pula nabavi aparat za kompenziranu tomografiju, CT-e i  aparat za magnetsku  
rezonanciju, budući da se isti u projekciji izgradnje  nove  bolnice mogu već sada na 
adekvatan i stručan način instalirati u  postojećoj zgradi gdje je laboratoriji i  rentgen. Tamo 
ima prostora i sve kako treba, tako da bi se moglo to  staviti u  funkciju i prije završetka u  3 
godine cijele bolnice kao  takve.   
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VALERIO  DRANDIĆ, načelnik Županijske uprave  IŽ,  kaže da je i  na sjednici 
nadležnog  Odbora bilo  riječi  o tome. Prilikom otvaranja  gradilišta nove  bolnice iskorištena 
je prilika, jer su  bili prisutni od  premijera, ministra i svih  njegovih  pomoćnika, pa se upravo  
to pitanje povuklo i rekli smo:  da li ima smisla  da čekamo  izgradnju bolnice, a da onda 
idemo nabavljati  opremu kada nam oprema već fali. Znamo  da je  Pulska opća bolnica  
jedina bolnica u  Hrvatskoj, koja  nema magnetne rezonance, nikada je  nije  ni imala i koja 
doslovno se može reći  nema ni  CT-e, jer ovo što ima je vrlo staro i  nepouzdano. Tada smo 
dobili  suglasnost  na takvo  razmišljanje, dapače,  i poticaj da u to  idemo. I  u ovom  
trenutku jedino  mogu reći  da je procedura  već  u tijeku, da se priprema natječajna 
dokumentacija za  nabavku CT-e uređaja i to, ne onog koji  smo  namjeravali  nabaviti,  nego 
onog  koji je u projektnoj dokumentaciji, najjači, 126 slojni i  da se  priprema  dokumentacija 
za  nabavku  magnetne rezonance, najbolje u ovom trenutku na tržištu. Dobro  ste doktore 
primijetili,  ti će uređaji ionako biti trajno  smješteni  tamo gdje im je mjesto planirano  na 
radiologiji, taj prostor  će se  samo urediti i  osvježiti prije  same montaže kada već imamo  
građevinare tamo, jer taj prostor  nije  namijenjen da se  drastično mijenja. 

Meni je teško procijeniti  kada bi konačno  građani  Istre mogli  imati ta dva vrijedna 
uređaja u  funkciji, na usluzi. Objektivno bi  to moglo  biti ovog ljeta. Naravno, ako  bude 
žalbi, pritužbi, što  često zna biti kod ovakvih  uređaja za  koje  postoje enormna konkurencija  
na tržištu, onda se to može i  otegnuti. 

Sa predstavnicima  Ministarstva obrane smo  dogovorili  da njihovi  ljudi sudjeluju u 
izradi  natječajne dokumentacije, da ne bi sutra sa samim Ministarstvom  imali problema, kao 
što je to bilo prošli  put.  

Objektivno  vjerujem da  već u  ljeti možemo  te uređaje imati. 
 
MLADEN PREMUŽ, HSLS, ima  pitanje za Župana. 
Trgovačko  društvo d.o.o. Plinara Pula, kojeg je suvlasnik i Istarska  županija, 

namjerava desetak i više obitelji u centru Pule, konkretno u Kandlerovoj ulici, ostaviti  bez  
mogućnosti korištenja  novog  prirodnog plina. Što  ćete učiniti da  do toga  ne dođe i da li  
ćete participirati u  troškovima  koji  će nastati tim familijama.  

 
ŽUPAN, konkretnih zadnjih informacija o tome  sada nemam, ali to  ne znači  da  

neću odmah  vidjeti o  čemu  se radi, a vi  ćete odgovor  na pitanje  u  čim skorijem vremenu  
dobiti pismeno.  

 
TEDI CHIAVALON, IDS-HNS-ZELENI, kaže da je  prije  nekoliko mjeseci izrađena 

Studija  o  neprofitnom položaju Istarske  županije. Po prvi put  smo dobili uvid u  neke  
brojeve, mislim da nisu ipak   konačni,  da je  fiskalni  položaj puno povoljniji za  Istru, no što  
smo  vidjeli, ali i takve  brojke plastično pokazuju  ono što smo godinama govorili, a to je  da  
3 ili  4 područja Republike  Hrvatske vuču  cijeli  ostatak  zemlje. Međutim,  ja bih  volio  dvije  
stvari  vidjeti. Jednu,   koji je  slijedeći korak od vas gospodine Župane, odnosno  od 
županijske  administracije  nakon informacije  koju  smo primili, nakon  analize  koju  smo 
dobili. Možda bi bilo  dobro da takvu  analizu vidimo i mi  vijećnici  Županijske  skupštine  
Istarske  županije, da nam se ovdje  prezentira. I druga  stvar, konstatacija  da ponovno mi u  
Istri vidimo te brojeve i  sve ono što se  događa povijesno  na jedan način, a uni priko Učke  
na drugi  način, jer  sada opet prije  neki  dan takozvani ugledi  hrvatski intelektualci zalažu  
se za  podjelu  Hrvatske na 5 regija, gdje  bi  Istra  opet bila  prebačena, ustupljena , 
inkorporirana u  nešto  čemu  ne pripada. Ja ću podsjetiti  da je  Istra, kao takva, jedina 
hrvatska  regija, koja je  dala  krv naših  nonića, pranonića, da bi  postala  dio Republike   
Hrvatske. Niti  jedna druga  regija se nije  borila na način kao što  se borila  Istra 1943. 
godine da bi ušla u  sastav tadašnje Hrvatske u  sklopu, normalno, bivše  države.  Danas se 
to  zaboravlja, danas se Istru  dijeli  kako  kemu  odgovara u političkom  Zagrebu, pa 
pojedinci, stranke, udruge i ne znam ja  kako ih  više  nazvati, što se igraju  s našom  
povijesti, s našom kulturom, sa zemljopisnim pojmom, jer Istra  je zemljopisni  pojam. Ja ću 
svih  podsjetiti  da smo mi kao  Istarska  županija donijeli  jednoglasni  stav kroz Deklaraciju 
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o  jedinstvenosti Istre, da ne tiču  Istru, da je  puste na miru. Neka  dijele  Hrvatsku  kako god 
oni  hoće, neka  spoje  Slavoniju  sa Dalmacijom, neka delaju  ča će, ali  Istra je  povijesna 
regija, Istra kao takva ima mjesto u  hrvatskome  grbu i kao  takva  se ne smije  dirati i  neće 
se dirati. 1943. godine su  naši nonići, naši  pranonići krv dali  da Istra bude  dijelom  
Hrvatske. Ja se nadam da 2015. godine neće nas natirati da i mi počnemo  na drugi  način 
razmišljati i da mi počnemo dizati glas i sve  drugo  ča bude  trebalo  da  bimo  stali u obranu 
Istre kakvu znamo  svih ovih  godina.  

 
PREDSJEDNIK, moli sve, pa i Tedija Chiavalona, da se drže predviđenog  vremena 

za  raspravu. 
 
ŽUPAN, naglašava da je Istarska  županija pokrenula argumentirane  rasprave, 

preokrenute su  rasprave na način, ne samo  da se to  negdje, kako vi  kažete, crta, već da 
se na  temelju  brojki uvažavaju određene danas županije, sutra siguran sam regije. I  dobro 
ste vi rekli kako u  Hrvatskoj  postoje  3 ili  4 izvora defakto gospodarske moći i to  me 
podsjeća na  Europu koja ima  4 motora. Znamo  koja su  4 gospodarska motora i činjenica  
je  da u toj situaciji je i  Hrvatska, koja ima  4 gospodarska  motora, i to je  naša  studija, 
odnosno  analiza nedvosmisleno rekla. Ono što je  finale te priče i  najvažniji zaključak  da  
Istra ima kapacitete, ne samo povijesne, da povijesne, nego i  financijske kapacitete da  
ostane  samostalna  regija. Ja ću  reći da Istra ima šoldi  da sama plaća svoje  račune.  

I  sada se postavlja pitanje što  dalje nakon tog  prvog koraka, odnosno što  mi  na  
temelju  svih  tih  brojki možemo  dalje učiniti, odnosno  predlagati. Po mojem  uvjerenju  ne 
smijemo i  nećemo  tu  stati, već  ćemo  reći koje  funkcije, odnosno ovlasti treba prepustiti 
regijama da sami još više odlučujemo  o svom  razvoju, da imamo  takve  zakonodavne 
ovlasti, ali i financijski  kapacitet da možemo upravljati  svojim  razvojem. Što  to znači ? To 
znači  da  se ne mirimo, s  jedne strane sa ukupno  9 ili  nakon  1.01. vjerojatno i  manje 
posto  javnih  novaca koji se  spuštaju  općinama,  regijama, odnosno  gradovima, ali  i da 
ove  šolde koje  danas imamo ovdje u  Istri, kako ih  vidite  ovdje  kada razgovaramo  o 
našim županijskim proračunima, da su  ustvari oni  defakto determinirani, odnosno  
namjenski. Mi  tražimo jednu drugu  stvar, a to   je  da mi kažemo koji su  naši prioriteti od tih 
novaca  koje nazad dobivamo, dakle, da sami odlučujemo na  koji  način investirati novac 
koji ovdje ostaje.  Dakle, idemo na dva kolosijeka dalje raditi, jedan je  tražiti zakonodavni 
instrument, zakonodavne okvire, predlagati  rješenja, koje  funkcije, odnosno ovlasti  želimo  
još ovdje imati, a drugo koliko te  funkcije, ti  zakoni,  će nam donijeti više decentraliziranih  
novaca sa ciljem , reći  ću to ovdje, 20 %, rekao  sam prije  8 ili  9 %, nego  20 %  da ostane 
u regijama. Misli da to nije  ništa novoga što  tražimo u  odnosu  na razvijenu  Europu, na 
primjere drugih Europskih regija, a lani, sjećate se jako dobro, 30.03. bio je Dan Statuta  
Istarske županije, bio  je prisutan premjer i dva puta  je spomenuo  asimetričnu  
decentralizaciju. Dakle, mi  ćemo se pripremiti da idemo prema tome. 

 
TEDI CHIAVALON, (IDS-HNS-ZELENI, kaže da u je drago da se sa   te tehničke  

strane  ide  dalje i da se neće na tome stati, ali  želi naglasiti da  status  Istre kao  povijesne 
regije nas ne smije  dijeliti. Mi  moramo ovdje  biti  svi ista stranka, moramo biti isti narod, isti 
onaj  narod  koji  je  1943. godine jednoglasno odlučija kamo će pojti, da i  danas dva miljara 
petnaestega lita budemo skupa svi, kada opet neki drugi  o  nama žele odlučivati. Mi  to  
nećemo dozvoliti. Mi smo vajk znali  odlučiti sami o  sebi, neka nas puste, neka nam ne žele 
pomoći, ne  triba  nan njihova pomoć, mi smo sebi vajk znali dobro pomoći i znali smo ča 
našima  ljudima rabi ! 

 
DAMIR KAJIN, ID, kaže zašto  tražiti 20  %,  kada smo do  90-te godine upravljali sa  

40 % fiskalnih kapaciteta  Istre. Jasno je  da između Istre i  Zagreba neće biti odskočne 
daske. Istra će biti i  morala  bi jednog  dana biti svoja, a ne bilo čija ili nečija. 

Međutim,  želim postaviti pitanje oko kompostane u  Buzetu. 
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Gotovo je 700 ljudi potpisalo peticiju protiv  kompostane u  Bzetu. Buzećani  je  ne 
žele, barem ne na predloženom  području. Gradonačelnik  Zulić zagrizao je za istu kao  da 
mu  se radi o   životu. Stanovnici u jednoj maloj općinom u  Sloveniji su otjerali te buzetske 
investitore, i u Sloveniji kompostana može biti 300  metara od  kuće, odnosno  500  metara, 
zavisno, da li je  otvorena ili zatvorena, a ovdje  može biti u  Buzetu  na 150  metara ili  100  
metara od  prvih kuća. U  Hrvatskoj, u ovoj državi  slučaj, ne slučajnoj državi, nego  državi 
slučaju, nije  potrebna čak  niti  studija  utjecaja  na okoliš.  

Korist od Plomina može biti enormna, Ja sam protiv te investicije  100 %, ali  štete od 
ove  kompostane mogu  biti nemjerljive. Ja vas pitam, gospodine Župane, da li ćete 
gospodinu  Zuliću, Gradonačelniku  Grada Buzeta,  reći da je odabrana lokacija kompostane 
zločin prema ovome gradu ili  našemu  gradu i  da raspiše  referendum na dan kada se 
raspisuje  referendum o  Plominu, da se vidi što ljudi  žele.  
 

ŽUPAN, zahvaljuje  vijećniku  Damiru  Kajinu na pitanju i  drago mu  je  da je postavio 
pitanje kompostane u Buzetu. Kako je prije gospođa Hrlić rekla, možda smo mi u  prednosti, 
jer  u Buzetu znamo neke  druge  detalje, ali radi  javnosti, odnosno ostalih  vijećnika, treba 
reći  da  se u Buzetu radi  o industrijskoj zoni Mala  Huba za koju, prema mojim  saznanjima, 
točno znam od  kada je tamo  smještena, oko 15-tak godina  prema  prostorno-planskim  
dokumentima, odnosno još prije  nego što sam   imao  čast biti  Gradonačelnik Buzeta. Radi 
se  jednoj zoni u kojoj se sada  planira izgraditi  kompostana. 

Reći ću da su nas  upravo  argumenti koje ste vi  naveli motivirali  da razgovaramo i  
da  raspišemo  savjetodavni  referendum, odnosno  savjetovanje sa javnosti Istarske 
županije  vezano za  Plomin, jer je  činjenica, i to  ću  ponavljati uvijek i reći  ću i sada, da 
nismo protiv  investicija, ali  vezano  za takve investicije gdje  se govori o  ljudskom zdravlju, 
gdje se govori o   utjecaju  na okoliš, apsolutno  treba uključiti građane. To je ono za  što se  
apsolutno  zalažem za Grad Buzet da  učini. Zato mi je  drago  da građani, građanke  daju 
inicijativu, da građani i  građanke budu još više uključeni. da li  kroz  referendum, da li  kroz 
neka  druga  tijela. Autonomna je to stvar gradskoga  vijeća Grada Buzeta, ali  smatram da je 
nužno što više uključiti  građane u taj  proces.  

 
DAMIR  KAJIN, ID, kaže: mene žalosti  da se vi jasno nedvosmisleno  ne određujete 

oko  projekta kompostane. Ono što je Grad Buzet uradio to  naprosto smrdi  na pogodovanju, 
izbjegli  su  javu  raspravu. 17.012.2014. godine ta gospoda mijenjaju Prostorni plan i 
ucrtavaju  kompostanu. U  30  dana sve je  takoreći bilo  gotovo. Ali,  na svu  sreću učinili su  
jednu  grešku, Plan predlaže lokalnu  kompostanu, a ne jednog  mastodonta, koji bi  trebao  
skupljati otpad u krugu od  60 kilometara, pokrivati pola  Slovenije, cijelu  Istri, pola 
Primorsko-goranske  županije i sav taj izmet dovoditi u  Buzet. Jednostavno  ne želimo  
fabriku izmeta,  da ne kažem dreka, u  centru  Grada Buzeta, 500 metara od  velikih  naselja, 
100  metara od prvih  kuća, 500  metara od  škole, od  igrališta, od bolnice, od Doma 
umirovljenika itd. Jednom riječju želimo  standarde kakve imaju u  Austriji, kakve imaju u  
Njemačkoj ili  Sloveniji. Ali, u Hrvatskoj ta je materija čak j svjesno neregulirana, da bi se  
moglo  pogodovati  lobijima. Želim vjerovati  da to, barem u  Buzetu, neće proći.  Potpišite  
peticiju!  

 
ŽUPAN, kaže: ponovit ću vrlo jasno ono što  sam već  rekao. Ja ne ulazim u  

proceduru  s obzirom da je to autonomna  stvar Grada Buzeta, niti znam datume i ostale  
stvari. To je stvar i  drugih  tijela, odnosno  Gradskoga  vijeća.  Ono što  ću  opet ovdje  
nedvosmisleno  reći i  kao  Župan, ali i  kao  susjed, odnosno  čovjek koji  živi u  Buzetu i  
namjerava živjeti još puno godina, daj Bože zdravlja., je da apsolutno  podržavam građane 
koji  žele biti uključeni u donošenje svih odluka. Apsolutno podržavam  da se  građani 
uključuju  prilikom svake takve  investicije u  našoj  Istri, koja ima  utjecaja na  okoliš, 
odnosno  na zdravlje. Da li  će biti, ponavljam, referendum, da', zašto ne, da li  će biti tim koji 
će zajedno sa Gradom promicati to da, zašto ne. To je autonomna odluka Grada Buzeta i ja  
građanima dajem punu  podršku.                                                                                                          
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JOSIP ANTON RUPNIK, ZELENI, kaže da ima  jedno pitanje i  jedan prijedlog.  
Prvo pitanje  se odnosi  na tematiku  Rockwoola. 
Na sjednici  Skupštine  Istarske  županije 15.012.2008. godine , kada je bila rasprava 

o Rockwoolu, predlagali smo na Skupštini niz  zahtjeva. Skupština je prihvatila naše zahtjeve 
i donijela Zaključke, koji  do  današnjih dana  nisu realizirani. Interesira me što će se poduzeti 
da se Zaključci Županijske skupštine  realiziraju. Stanje nerealizacije Zaključaka je  
omogućilo Tvornici Rockwool da  tuži našu Stranku, pa su i mene optužili da smo klevetali 
Tvornicu, pa smo dužni platiti preko 10.000,00 kuna štete Rockwoolu. 
Drugo je prijedlog. 

Prije izvjesnog vremena smo izabrali suce porotnike za  Županijski i  Općinski sud u 
Puli. Naše je pravo  da tražimo da nam se podnese  Izvještaj što ti ljudi rade. U našoj  državi  
po  svim našim zakonskim propisima sve institucije trebaju podnositi  izvještaj o  svom radu, 
pa  bih  predložio  da se postavi zahtjev nadležnim  tijelima da  nam se predoči  što suci 
porotnici rade i  što su  postigli  na tom radnom mjestu.  

 
JOSIP ZIDARIĆ, pročelnik Upravnog odjela za  održivi  razvoj  IŽ,  vezano za  prvo 

pitanje za Rockwool, Županija je donijela određene zaključke, koje je dostavila  nadležnim 
ministarstvima, ali  odgovor  nije  stigao. 

 Ono što  smo mogli napraviti u proceduri kada je  Rockwool  kretao u probni rad, pa  
poslije u rad, je to da  smo ih, hajmo  reći,  udobrovoljili da na svom  području, bez obzira što 
nije to  bilo  utvrđeno niti građevinskom dozvolom, kao što je to bilo za  Plomin da moraju 
instalirati  5 automatskih postaja, niti u Studiji utjecaja  na okoliš, nije  bila obaveza  
postavljanja bilo kakve  automatske  postaje. Mi  smo ih  udobrovoljili  iz  razloga da, hajmo  
reći, umirimo situaciju, na način da su  postavili dvije  automatske  postaje. Svaka  je koštala 
oko 1.200.000,00 kuna. Te dvije postaje ostaju u sklopu  svih  automatskih  postaja i u  
sklopu  programa mjerenja kakvoće zraka u  Istarskoj  županiji uključene u  cijeli program, i 
reći  ću da se to već toliko godina  provodi. 

Sve materijale  vezane za  zaštitu okoliša  možete vidjeti  na našim web stranicama 
po  godinama i po svim izvješćima, kako za  vodu, tako za  zrak, za more i za  kupanje. .               

Ono što je  naša Upravni odjel  bio u mogućnosti  napraviti mi  smo  to  učinili, čak i 
više nego što su oni  to  trebali učiniti.  

Vezano za  odgovore Ministarstva samo možemo  konstatirati ili  možemo  vam i 
pismeno dati  što je  do  sad sada  otišlo, kada je  otišlo, par puta smo o tome govorili, ali 
odgovora nismo dobili.   .  

 
JOSIP ANTON RUPNIK, kaže da je drugo pitanje  bio prijedlog.. 
Zašto  tražim odgovor od  Ministarstva ? Nakon rasprave na Skupštini formirano je 

povjerenstvo za Rockwoola, koje je vodio gospodin Josip  Zidarić. Na sudu se  sve to naše 
odbijalo. Prihvaćeno je da je  netko  drugi donio odluku, a te odluke nisu  nama nikada 
prezentirane, niti  nama dane da bismo znali i  dali odgovor. Zato predlažem da se ponovno 
pokrene ovo što  je  predložio  gospodin Josip Zidarić, da se ponovno pokrene i traži od  
nadležnih tijela da odgovore na naše zahtjeve i  na naše Zaključke koje  je tada Skupština  
donijela, što su po svim našim zakonskim propisima bili  dužni učiniti, a ne da iza  leđa  s 
nekim drugima šuruju i daju do znanja što oni misle. Smatramo da kao  Skupština ako smo 
nešto tražili, da imamo pravo znati dobiti  povratne informacije, koje do sada nisu nam ih  
htjeli dostaviti, a dužni su nam ih  dostaviti.  

 
PREDSJEDNIK, naglašava da je shvatio da se traži da se obnovi zahtjev za 

dobivanje odgovora od  nadležnih  tijela na dostavljene Zaključke  vezano za  Rockwool. 
 
MIRJANA GALO, SDSS, kaže da ima dva pitanja. 
Prvo pitanje  se odnosi  na posjetu  Župana Španiji, Kataluniji i davanja  pune 

podrške referendumu o neovisnosti Katalunije. Zanima me tragom diskusije  vijećnika  Tedi  
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Chiavalona  da li se misli  radikalizirati odnos  Istra – Zagreb u  predizborne svrhe. Sigurno ni 
ova  Vlada, čiji je  IDS  koalicijski partner, a ni  slijedeća,  neće ništa  raditi po pitanju 
decentralizacije, ni podržati, ne znam koliko regija. Zanima me da li je to zauzimanje stava u  
predizborne svrhe i stvaranja  nesigurnosti  kod  građana vezano za vođenje ozbiljne politike.  

Drugo pitanje. 
Zanima me financiranje Vijeća Srpske nacionalne manjine. Istarske  županije. 

Nekoliko puta  sam o tome govorila Rezultiralo je podnošenjem 4 krivične kaznene prijave, 
međutim, to financiranje je nastavljeno u još ozbiljnijem obliku i  mene  sada zanima zašto.? 

I, željela bih dobiti na uvid financiranje Vijeća Srpske  nacionalne manjine za prošlu 
godinu Istarske županije, ali i financiranje poduzeća «Aveni», čiji je  isti taj  predsjednik 
vlasnik, a znamo da  ta firma uglavnom organizira, ako  ne sve, većinu  programa u Puli i 
Istri. 

 
ŽUPAN, ističe da je prošli  tjedan imao  sastanak  da ga primi  gospodin Artur Masa, 

predsjednik  Regije Katalonije. Zadržali  smo se čak i  neplanirano dugo u razgovoru u vrlo, 
vrlo zanimljivom i konstruktivnom  razgovoru.  

Vaše je pitanje: da li se misli radikalizirati odnos Istra - Zagreba u  predizborne  svrhe 
? Ne ! Nema tu nikakve političke radikalnosti, nego ima  sustavnog pristupa jednoj temi koja 
se zove decentralizacija, a o kojoj  sam i prije pričao.  Prije sam pričao o tome što je  naša  
studija  rekla i što ćemo mi učiniti kao  drugi korak. Odgovor  na vaše pitanje  može biti i taj  
da smatram, što je i  studija, između ostalog, pokazala, da je postojeći  sustav teritorijalne 
podjele Republike  Hrvatske neodrživ, ali da naša regija, naša Istra, ima, rekao sam prije i 
povijesnih i financijskih  kapaciteta, da  bude  samostalna regija kako je  i ova  Županijska  
skupština rekla, iz  razloga, kako je rekao gospodin  Tedi  Chiavalon, što su naši nonići i 
none dali  krv za  našu  Istru, a ja  kažem da danas moremo plaćati  svoje  račune . Ali, ne 
želimo,  rekao sam prije,  stati  na tome, već želimo više imati u  svojim rukama alata da 
možemo upravljati  svojim  razvojem. I to je ono što sam, između  ostalog, vrlo konkretno 
pričao sa gospodinom Masaom i to je ono  na čemu  ćemo raditi ovdje u ovoj  Županijskoj  
skupštini i Istarskoj županiji, bez  obzira, jesu li ove godine ili neke druge godine 
parlamentarni izbori.         

 
VALERIO DRANDIĆ, načelnik Županijske  uprave IŽ, odgovara  na drugo pitanje 

vijećnice Mirjane Galo.  
Znamo da je pokrenut  spor vezan za  navodne ili stvarne malverzacije unutar Vijeća 

Srpske  nacionalne zajednice i očekujemo  ishod  tog  spora. Ono što nama rezultira je da 
Županija nije oštećena. Moguće je  da su  oštećeni  članovi, ali po onome što smo vidjeli radi 
se o prenamjeni ili o krivom obrazlaganju troškova u cilju prenamijene za  druge  potrebe. 
Međutim, neka  rasprava pokaže svoje. 

Sva nacionalna vijeća imaju mali iznos sredstava, 30.000,00 kuna, za  funkcioniranje 
u  godini. Mislim da bi bilo pogrešno zbog  jednog ovakvog  slučaja i situacije  penalizirati  
Srpsko nacionalno vijeće, pa reći nećemo vas financirati, jer postoje  potencijalne makinacije 
ili prekršaji.  Ako se dokaže da je  bilo  kršenja zakonitosti odgovorna osoba  će odgovarati i  
tada vjerujem neće odgovarati ni Zajednica, niti ćemo ih zbog toga  zakidati.   

 
PREDSJEDIK, naglašava da je  bilo i pitanje  vezano za firmu Aveni.  . 
            
VALERIO DRANDIĆ, naglašava da prvi puta  čuje za tu  tvrtku, ali imate pravo uvida 

u svu dokumentaciju Srpske  nacionalne zajednice i za  sve druge  i  slobodno  možete 
dogovoriti  termin, doći u  našu  službu i dobiti  sve  potrebno na stol.    

 
ELEONORA KOTIGA  VAS,  IDS-HNS-ZELENI, naglašava da je  Skupština  Istarske  

županije  u svibnju  2014. godine  donijela  Rješenje o imenovanju  mrtvozornika na području 
Istarske  županije za  određeno područje djelovanja svakog  mrtvozornika. U  zadnje vrijeme 
se  dešava, konkretno za  Bujištinu, - to znam, jer imam informacije, - da  nam mrtvozornici 
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dolaze iz  Pule. Mi  smo  također donijeli  odluku o  naknadi za rad mrtvozornika, gdje  se 
isplaćuju  mrtvozornicima naknada za  pregled i  naknada za troškove  prijevoza, pa u ovom  
slučaju  nama kada mrtvozornik dolazi iz  Pule povećavaju troškovi prijevoza. Znamo  da se  
mora  šparati  gdje se  sve može, pa  bih predložila našim  službama da provjere što se to 
dešava, da vide  da se postupa po  našem rješenju kako  bi  si  smanjili  troškove.  

 
SONJA GROZIĆ, pročelnica  Upravnog odjela  za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ, 

kaže: primijetili  smo pojavu koju ste vi  uočili i  naglasili, isplaćivali  isplatu izvještaja  
mrtvozornika, koji su podatke dostavili, te tražili očitovanje što se zapravo dogodilo. 

Ono što moram ovoj  Skupštini reći  je da se u  Istarskoj  županiji  također suočavamo 
s nedostatkom zdravstvenih  kadrova, nedostatkom liječnika,  nedostatkom  mrtvozornika. 
Nakon što su imenovani i donijeli akti o imenovanju  mrtvozornika od prošle godine, opet 
smo zatražili da nam jedinice lokalne samouprave dostave prijedloge za  mrtvozornike, jer na 
temelju  njihovih odluka donosimo rješenja. Čekamo  njihove prijedloge. 

Imali  smo  jednu iznimku. U Rovinju imamo posebno  tešku situaciju, jer je samo 
jedan mrtvozornik aktivan. U tom slučaju smo u dogovoru sa  koordinatorom  Istarskim 
domovima  zdravlja  dozvolili da  iz  najbližeg mjesta, dakle, iz  Pule mrtvozornik ide u Rovinj, 
ali za Buje  ne bi  trebao biti takav slučaj. Ispitat ćemo to, pa  ćemo dostaviti pismeni 
odgovor.  

 
PREDSJEDNIK, naglašava da je isteklo vrijeme za postavljanje  vijećničkih pitanja, 

ali da je prijavljeno još 3 vijećnika za postavljanje  vijećničkih  pitanja, pa  predlaže da se i  
njima  omogući  da postave vijećnika  pitanja, čime se Skupština suglasila.  

 
MARINO ROCE, HDZ-HDS, kaže da je u  petak na Radio  Puli u 15,30 sati čuo još 

jedanput o zemljištima u Barbarigi, koja je  konstantan slučaj u  Općini  Vodnjan (gradu 
Vodnjanu), a u zadnje vrijeme je aktualna  naplata parkiranja. Svi se vlasnici tamo proganjaju 
oko te naplate ili kupnje zemljišta. U Barbarigi drugi  dio zemlje koji je bio  za  nastavak 
Barbarige od  70-desetih  godina, 2002. uknjižila se tadašnja  Poslovna zajednica. U  
restrukturiranju Vlada to nije spriječila, dala je  dozvolu, iako  Poslovna zajednica nije imala  
nikakve imovine, pa  nije  ni  mogla postati  vlasnikom tog  zemljišta. Na isti  način desilo se i  
sa ovim zemljištem. Zelene površine i sve se to još uvijek vodi kao  šuma, parkirališta, koja je 
ova  tvrtka dobila u  vlasništvo i sada je to prenijela na upravljanje B. parkingu.  

Bila je reportaža na Radio Puli  u kojoj  su  dali izjave Grad Vodnjan, policija, 
odvjetnici. Svi  su protiv toga  što se tamo  događa, ali kao  ništa nitko  ne može napraviti. 
Gradu  Vodnjanu  ne vjerujem da je  protiv, jer Grad Vodnjan je  duboko uključen u to, jer on 
nije  spriječio da mu  se ta zemlja,  koja  njemu pripada,  oduzme, a nije spriječio  ni ta druga 
događanja, dapače. Prateći prostorno – plansku  dokumentaciju Grada Vodnjana vidi se  da 
oni  stalno pogoduju  toj  tvrtki, jer su promijenili prostorno – plansku  dokumentaciju da se na 
zelenim površinama može sada graditi. 

 Gospodine Župane : da li vi, kao  Župan ili  kao autoritet, možete zatražiti  ili  nešto 
poduzeti da se tamo  to pokrene i da  se raščisti, ali  pravično,  jer i sami  novinari   su završili 
tu emisiju  sa konstatacijom  da su  vlasnici  B-Istring, dva odvjetnika ili  da upravljaju  time, 
jedan da je  bio  vježbenik  kod gospodina Peđe Grbina, a drugi  da je  preuzeo  njegove 
poslove kada je otišao  u  Sabor  RH.  Pitanje : da li  politika ima upetljane prste prema 
institucijama ove  države.  

 
ŽUPAN, u odgovoru  naglašava da se  oko Barbarige, tog zemljišta u  Vodnjanu, oko 

Dragonere, zbilja puno čita i sluša, a naši  ljudi kažu  tko   maneštru  skuha  mora je i pojesti. 
Nažalost, svi  skupa, kako vidim,  tu  maneštru  jedemo već  godinama, iako  neki od  nas 
nisu, što bi  rekli  neki  drugi  ljudi, ni  luka  jeli ni  mirisali, ali tu smo gdje  smo. Bez  obzira 
na to  siguran sam da mnogi  ljudi koji  danas ovdje  sjede zajedno  sa svojim prijateljima 
imaju i znaju puno  više informacija što se  radilo u Barbarigi i u    Dragoneri i na ovim 
Županijskim  skupštinama, od  nekih  nas koji smo  kasnije došli. Ja ću učiniti,  što uvijek 
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radim u takvim situacijama i što smatra da je ispravno, poštujući princip  supsidijarnosti, 
tražiti od  Grada Vodnjana  detaljnu  informaciju o toj problematici.   

 
MARINO ROCE, HDZ-HDS, ističe da je vrlo zanimljivo  da je ta emisija  bila snimljena 

i za HTV-e, ali da je  urgencijom zadnji  dio o saborskom zastupniku na televiziji skinut. 
Urgirali su iz  Zagreba na novinare koji su radili tu emisiju, tako mu mi prenijeli, ja  je nisam 
pogledao, taj dio  je izbačeno. Ali, ja  vas molim da ih zaštite 

Moram vam dati kritiku, da niste zaštitili mlade HDZ-ea, kada je  bilo otvorenje radova 
bolnice,  kada je policija  protuustavno, oduzimajući  pravo  na javnu  riječ, oduzela  hamer 
dobrodošlice  premijeru. Prenijelo se da su  naše  institucije  radile  protuzakonito i 
protuustavno, kako su mi  rekli, šef osiguranja je dao  nalog  da se malo  zadrže dečki dok  
ne prođe  premijer. 

  
ŽUPAN, kaže: Ako mogu raščistiti stvari  da ne  brkamo  kruške i jabuke na prilogu na 

televiziji ili  ne znam što ste  rekli da je bio  u  petak, niti kada je bio  premijer, Istarska  
županija  sa mnom na čelu,  nikome nikakav  nalog nije dala. O drugim institucijama 
Republike  Hrvatske ne želim govoriti, ali želim nedvosmisleno ovdje  reći, niti mi  možemo, 
niti  to  radimo, niti u primisli  nam nije nekom novinaru  na HTV-eo  nešto reći, a niti  se 
miješamo u nacionalnu sigurnost. Ja govorim i odgovaram na pitanje  gospodina Marina  
Roce.  Govorim na način  da niti  sam ja ikada to učinio, niti  meni  to  treba stavljati u  
nekakvu  primisao.  

 
EVELINA BIASIOL BRKLJAČIĆ, SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr, la  mia 

interpelanza  e legata alla scuola  di medicina di  Pola, a luglio  2014 ha  dovuto  spotarssi 
dalla loro sede in Via Sissano 2 ai  ambienti  della  chirurgia nell'edificcio di Via Zagabria 
all'ex chirurgia, ambienti  al quanto inadequati sia per  funzionalitta'  che per pace, in parti 
delle elezioni si devono otenere anche presso l'universita popolare e parte presso il  Centro 
sportivo Mirna. 

Prije godinu dana Skupština je prihvatila gradnju 4 novih  škola po principu  javno-
privatnog  partnerstva. U srpnju  2014. godine u  sjedištu Istarske županije održana  je 
konferencija za  novinare na kojoj je najavljeno raspisivanje međunarodnog natječaja  na 
kojem će se kroz narednih  5 mjeseci, do prije  nove godine, odabrati najpovoljniji ponuditelj, 
odnosno partneri, investitor, koji  će, osim projektiranja i izgradnje zajedno  sa Županijom, 
državom i gradovima, u  narednih  25 godina upravljati školama. Obzirom da ti projekti  nisu  
više u ingerenciji  Upravnog  odjela za  školstvo već su  sada pod  ingerencijom  Upravnog 
odbora za  gospodarstvo, pitam nadležnog pročelnika u  kojoj su  fazi izvedbe, da li je  
poznat izvođač, kada će radovi započeti, pogotovo jer je  najavljivano da  će učenici ući u 
nove prostore u rujnu  2015. godine, dakle, početkom  slijedeće godine. Prolazim svaki dan 
ispred  te škole i moram vam reći  da je vrlo žalosno vidjeti kako to zjapi  prazno i  
neiskorišteno. 

 
ALEN DAMIJANIĆ, pročelnik Upravnog odjela za  gospodarstvo  IŽ, podsjeća da je 

2012. godine Republika  Hrvatska  donijela Zakon o javno – privatnom partnerstvu i da  smo 
od  tada do  danas prošli niz  rasprava i  pionirski se borili protiv  Pravilnika koji su u 
međuvremenu doneseni sa strane Ministarstva zaštite okoliša, Ministarstva obrazovanja, 
Ministarstva financija i raznoraznih  agencija. No, uspjeli  smo  kao  jedni od  5 projekata 
javno-privatnog  partnerstva u ovoj  državi, i mogu  reći da smo, uz sve te silne borbe,  došli  
do samoga  kraja.  

Točno, najavili  smo izgradnju  4 škola u  srpnju prošle godine. Natječaj  se sastoji od  
dva kruga . Prvi krug  je završio i  Župan je  upravo  s ove govornice  najavio da su se javila  
dva ponuđača. U međuvremenu jedan ponuđač je odustao i došli smo do  kraja  drugog  
kruga, to  bi  trebalo biti za  3 dana, to jest 12.03.2015. godine. Kao što neki takvi projekti, 
tako i ovaj, ne idu  lagano kako smo si zamislili. Na prošlom sastanku u  Centru za investicije 
u  Celju dobili  smo informaciju da je privatan partner, što  je  dobar znak u ovom  slučaju, 
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zatražio produženje samog  natječaja, što je moguće po  zakonu,  tako  da se drugi  krug 
produžio do 12.05.2015. godine. Znamo da je, nažalost, produženje od  65 dana već 
problem za naše učenice i učenike, no  nadamo  se da će prema svim najavama  koje  nam 
privatni partner govori Centru za praćenje investicija, uspjeti zatvoriti  tako  veliku  financijsku  
konstrukciju, koje bi  trebale pratiti  Svjetske  banke, ali  svjesno  smo, naravno,  što  je i 
prošla  velika  investicija, kao što je  naša  Pulska  bolnica, i  da će se početkom  lipnja 
napokon ugovoriti i do  kraja godine krenuti  sa samim radovima. Imamo jednu odgodu od 55 
dana. Nadam se da ćemo  vam uskoro moći dati i dobre  rezultate,  da ćemo  vam uskoro 
moći  prezentirati sam projekt ponuđača i da ćemo  uskoro uspjeti  prije početka ljeta Župan 
Istarske  županije ugovoriti takav projekt i  krenuti u  realizaciju izgradnje  same  škole.  

 
BRANKO RUŽIĆ, ID, kaže da ga je izvješće gospodina Valerija  Drandića razveselilo. 

Ja sam taj  koji je  na sjednici  Odbora za  društvene djelatnosti postavio  pitanje montiranja 
spomenutih aparata: magnetne rezonance i  CT-ea prije dovršetka  bolnice u  Puli.  Nažalost, 
na sjednici Odbora rečeno mi je  da je to nemoguće. Zato sam danas  sretan sa odgovorom  
gospodina Valeria  Drandića. 

 Povezat ću to i s problematikom TE Plomin, odnosno  referendumom. Činjenica je da 
je  na području Labinštine najviše oboljelih od malignih  bolesti. Ti aparati ranije montirani 
doprinijeti  će prevenciji, ali  ne mogu se oteti  dojmu  da još uvijek u  21. stoljeću  ne znamo  
tko  koga laže, tko koga vara, tko koga tu, da ne kažem nešto zgorega. Činjenica je da je  
već 2014. godine donesen Zakon o  energetici, da je sadašnji  ministar, odnosno  ondašnji 
zamjenik Ministra gospodarstva, upravo  radio  na problematici i pripremi  dokumentacije oko  
Plomina 3 ili  4 ili  Plomina 500  megavati na ugljen. Sama činjenica da magistralni plinovod 
prolazi od Plomina na 3 kilometra, da Istarski dio  Labinštine ili Istočni  dio da nije, osim 
Rockwoola, spojen niti  jedan gospodarski subjekt, niti  jedno  domaćinstvo. To znači  da je 
zapostavljen  taj dio. Ali, ne krivim tu  nikoga,  ali  je činjenica  da je  Zakon o  energetici  
stavio van snage Županijski prostorni plan, koji  se odnosi  na TE na plin, da su  gospodin 
Giovanni  Sponza i Valter Boljunčić, zastupnici IDS-a u Saboru RH,  glasali za taj zakon. 
(Nisu). 

Ne mogu se nikako oteti dojmu da li je to stvarnost ili samo privid, činjenica je  da se 
Grad Labin, Gradonačelnik Labina, načelnici općina: Raša, Nedešćine, Pićna, Kršana, 
dogovorili, neću reći  tajno, nisu to bili tajni dogovori, ali na sastancima koji su bili zatvoreni 
za  javnost, da će se u  Plominu  graditi Plomin  C na ugljen. To mogu potkrijepiti  samom  
činjenicom da su u to vrijeme dogovorili raspodjelu rente ili naknadu za  korištenje prostora. 
Povećana je  naknada 100 % s time da je  raspodjela išla  50 % Kršanu,25 % Gradu 
Labinu,25 %  ostalim općinama. 

Pitanje za gospodina Župana, - znam da on nije  tome previše kumovao, - zbog čega 
se referendum ne raspiše za cijelu Istru, jer zagađenje  nema  granica.  

 
ŽUPAN,  vezano  za  prvo  pitanje  oko vaše inicijative mogu  reći  samo još jednu 

stvar, nadopuniti pročelnika Županijske uprave  IŽ, jer sam i ja  sudjelovao na tim sastancima 
i  sa  samim  ministrom Vargom i  njegovim pomoćnicima, a koja  nije za  zanemariti. Jasno 
je  da su CT-e i uređaji za magnetsku rezonance  skupi. Sada ne želim pričati koliko je to 
novaca, ali  želim vas podsjetiti  da smo  lani,  kada smo  slagali  naš  Proračun, razgovarali 
o  tome da 50 % plati  Ministarstvo zdravstva, a 50 % Istarska županija. Sa ovim  načinom 
financiranja, odnosno kupnje tih uređaja, kao što je nadu izrazio i  gospodin Valerio  Drandić, 
o tome sam i  ja pričao  sa Ministrom, da će to biti gotovo, ja  bih  rekao sve skupa,  ako 
javna nabava prođe, do ljeta ove godine. Jasno  je da smo  mi defakto uštedjeli taj  novac. 
Mislim da je to još jedna dobra  stvar, koju  treba ovdje  naglasiti i podcrtati, da  ne radimo  
dupli posao, već da  defakto ovim kreditnih   sredstava za  izgradnju i  opremanje  bolnice  
kupujemo  ustvari  opremu . 

Oko Plomina  mogu  opet ponoviti  sve što  sam rekao. Mogu  reći da smo kao  
Istarska  županija tražili  obvezatni  referendum u dva navrata. Mislim da bi to ispravno  bilo.  
Mogu  reći  da je, nažalost, RH u ta  dva navrata rekla  da nam ne dozvoljava  raditi 
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obvezatni  referendum. Prilikom razmišljanja o tome što  sada učiniti vezano za jednu ovakvu 
vrst izjašnjavanja naših građana, razmišljali  kako uvijek razmišljamo kada govorimo o 
prostornim planovima, slušati mišljenje općina i gradova gdje se određene investicije 
namjeravaju učiniti.  

I ako već govorimo u Saboru RH, siguran sam da neki saborski zastupnici koji jesu 
danas među  nama, mogu posvjedočiti, kada je bilo izjašnjavanje  o Zakonu o  strateškim  
investicijama, da tada IDS nije  dignuo  ruku.   

 
PREDSJEDNIK, zaključuje  drugu točku dnevnog  reda. Zahvaljuje  na postavljenim 

pitanjima i prijedlozima.    
 
AD - 3 Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o stanju sustava zaštite i spašavanja 
na području Istarske županije za 2014.  godinu, 

 
 Predlagatelj za  ovu točku  dnevnog  reda je Župan Istarske  županije, Valter Flego. 
 

Uvodno obrazloženje  je dao  DENIS STIPANOV, voditelj službe zaštite i  spašavanja  
IŽ, koji naglašava da je  skraćenom analizom obuhvaćen cjelokupan sustav zaštite i  
spašavanja na području  Istarske županije, odnosno pripreme za  sudjelovanje  sudionika  
zaštite i  spašavanja u  reagiranju  na katastrofe i veće nesreće. te ustrojavanje, pripremanje 
i  sudjelovanje operativnih  snaga zaštite i  spašavanja u  prevenciji, pripravnosti, reagiranju 
na katastrofe, odnosno na uklanjanje mogućih uzroka i posljedica   katastrofa za  2014. 
godinu.  

Iz skraćene analize mogu istaknuti obuku članova  Stožera zaštite i  spašavanja u 
protekloj  godini. Svi  gradski i  općinski  stožeri, gradska zapovjedništva civilne zaštite, 
vatrogasna zapovjedništva na nivou  gradova  na području  Vatrogasnih zajednica su prošli  
tu obuku i mogu  kazati zadovoljstvo tih  članova stožera sa tom  obukom. Stožer za zaštitu i  
spašavanje Istarske županije je imao  dvije  sjednice u protekloj  godini, priprema 
protupožarne sezone, priprema za  zimske uvjete. 

Još bih  samo istaknuo  Županijski  crveni križ u kategoriji pripomoći, pomoći za  
poplavljena  područja za  Županju. U  tom  terminu je  više naših operativnih  snaga bilo  
nazočno na  ispomoći i  saniranju šteta, Vatrogasci, Županijski Crveni križ, pripadnici 
Hrvatske  gorske  službe spašavanja. 

Ako ima kakvih pitanja stojim  na raspolaganje.  
 
PREDSJEK, zahvaljuje  Denisu  Stipanovu   na uvodno obrazloženju  i  otvara 

raspravu za  Klubove vijećnika. 
     
BRANKO RUŽIĆ, u ime Kluba  vijećnika ID, naglašava da je  na sjednici  nadležnog  

Odbora  postavio pitanje koje  se odnosi na načelnike Stožera civilne zaštite u pojedinim 
gradovima i općinama. Činjenica je da su to po  zakonu  zamjenici  načelnika ili zamjenici  
gradonačelnika, a poznato  je da ti ljudi nemaju  takve  stručne sposobnosti, a da i 
organizacijski  su  jako  loši, pa  sam predložio , bilo mi  je  rečeno da će doći  do promjene 
zakona, da bi bilo  dobro  da se upravo  te osobe educira, jer znamo . ne daj bože, da se 
dogodi  neka nezgoda, da bi ti ljudi bili osposobljeni  da ih  se  educira upravo za  te poslove.  

 
DAMIR KAJIN, ID, u pojedinačnoj  raspravi, naglašava da se za  sustav izdvaja oko 

5.000.000,00 kuna godišnje, za  program kakvoće zraka  632.000,00 kuna,  kakvoće mora  
500.000,00 kuna.  Živo  me zanima što je pokazala kakvoća zraka, da li  je  hrvatski  dio  
Istre ugrožen Plominom  1 i  2 ili  nije, da li imamo porast karcinoma ili  ne. Jasno je  da sam 
ja  za  TE  na plin i jasno  je da pozivam  ljude: idite na taj referendum i recite NE ugljenu! 

 Mislim da se ekonomska  renta mora ravnopravnije dijeliti. Imamo Dragu, Cres, ne 
samo Labinštinu. Za mene je  Istra i  Vojak i Učka. Meni to  nikada nije bilo jasno, ali 
uostalom sve je to u Istarskoj  županiji. Branko  Ružić je pitao: da li  se rentom  kupuje  
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naklonost  lokalne  samouprave Labinštine, zašto refeendum nije prije  sproveden, zašto su 
zastupnici Giovanni  Sponza i  Valter Boljunčić,  glasali  za Zakon o  energetici (Nisu glasali 
za). 

 
PREDSJEDNIK, traži od vijećnika Damira Kajina da se vrati na temu, jer će mu u  

protivnom oduzeti riječ.  
   
DAMIR KAJIN, ID, kaže da vatrogastvo ima  226 pripadnika, 7  postrojbi, 1001 

dobrovoljnih  vatrogasaca, 21 sezonaca, 60 pripadnika  Hrvatskih šuma, šestero  njih  radi na 
Brionima – mislim da trebamo pokrenuti  inicijativu da Brioni  postanu  Brioni, da ne budu  
više  Brijuni – međutim, interesantno, imamo i 87 vozila. Zašto  šefovi  vatrogasaca voze 
enormno  skupa  Landrovere kakve  ne voze  ni  Katarski  šeici. 

Civilna zaštita, jedna županijska, 10  gradskih, ukupno 1.992 pripadnika. Zavod za  
hitnu  medicinu  sa 7 punktova,  13.741 intervencija. Nema brojnost  ljudi, mislim da bi to 
trebalo  apostrofirati, Lučke uprave, javno uzbunjivanje, od  37  sirena  6 ne radi. 

BINA – Istra. Volio bih znati koliko  financiramo to, iako znamo da smo do  80-te 
sagradili  jedan dobar dio  infrastrukture koji je Vlada prepustila drugima. 

Klubovi i organizacije u  spašavanju. Na stranica  25 Izvješća spominje se 
Međunarodna noć šišmiša na Brionima, - tamo vjerojatno piše  Brijuni. – postavila je  4 
tirolske priječnice za posjetitelje. Nevjerojatno ! Ne znam da li  to  spada u  tu  materiju, ali  
dobro.  Lovački  savez , 4000  lovaca u  35 udruga. U Ronilačkom savezu radi 360  ronioca, 
Crveni križ, prva  pomoć, odradili su ogroman posao, jer su,  ako  ništa  drugo, prikupili  
ogromnu količinu krvi. 

Ono što je interesantno u ovom  Izvješću  je da volontera nema dovoljno, ne da nema 
dovoljno, nego  nema niti  jednoga u Bujama, Novigradu, Umagu. U  Buzetu ih  je  14, Labinu  
72 itd. A  sada kada su se  počele u  Istri otkrivati i tvornice za  proizvodnju amfitamina, sve 
povezano  s ovim hip hop festivalima, u režiji  gradova, Županije, države,  biti  će nam Civilna 
zaštita  itekako  potrebna.  

Jednom riječju u sustavu  je obuhvaćeno  10.000 ljudi, što je  negdje oko  5 %  
stanovnika i  jasno je  da treba taj  sustav sačuvati kao  malo vode  na dlanu.   

Volio bih  odgovor na  ova pitanja.  
 
JOSIP ANTON RUPNIK, ZELENI, kaže da bi  volio  dobiti informaciju o  pitanjima  

koje  je  postavio  na sjednici  nadležnog  Odbora, da li  smo mi  kao  Županija, pogotovo kao 
Hrvatska, spremni  da se vrše  bušotine  nafte na Jadranu. Prema njegovim  informacijama  
Hrvatska ni  najmanje nije  spremna  za to. Da li  gospodin Denis  Stipanov može to 
potkrijepiti  nekim činjenicama. 

I drugo, sugerira da Županijska  skupština se izjasni da li  podržava bušenje  nafte na 
Jadranu. Većina ljudi u  Hrvatskoj  je protiv  toga. Uključili  su se u to i pjevači  u Dalmaciji. 
Uskoro  će se uključiti i pjevači iz Istre i Primorja u cilju zaštite  Jadrana, koje  je  naše  
najveće bogatstvo  koje  posjedujemo. 

  
Pošto se više  nitko nije javio za riječ PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu i  daje 

riječ Denisu  Stipanovu,  da odgovori  na postavljena pitanja, koja  se  tiču  teme. 
 
DENIS STIPANOV, zahvaljuje na postavljenim pitanjima. 
Krenuo  bih od pitanja  gospodina Branka  Ružića u vezi  članova  Stožera, odnosno 

tko  će rukovoditi  stožerima zaštite i  spašavanja. 
Služba zaštite i spašavanja Istarske  županije je  bila  članica  Radne grupe  za izradu 

prijedloga  novog  Zakona o civilnoj zaštiti i  povezani  sa  drugim kolegama iz cijele Hrvatske  
dali  smo prijedlog da, uz dužno štovanje prema županima, gradonačelnicima i  načelnicima 
općina, predložili smo da načelnik  stožera bude po imenovanju  Župana stručna operativna 
osoba iz Operativnih snaga zaštite i spašavanja. Dakle, profesionalac kojeg će imenovati  
Župan upravo zbog činjenica  koje ste vi sami  rekli.      



23 

 

Što se tiče primjedbi gospodina Damira Kajina, ja ću istaknuti  samo  jednu 
informaciju, da su ova izvješća izrađena temeljem  izvješća  svih  pravnih osoba, odnosno  
udruga građana, konkretno i udruga  na području  Istarske  županije,  volonteri su ljudi  koji 
se bave speleologijom i samim tim su na dispoziciji za nekakve aktivnosti koje samo oni 
mogu  napraviti. 

Što se tiče pitanja  gospodina Josipa Antona Rupnika, dozvolite ćete gospodine  
Rupnik da ipak mi  kao  Služba zaštite i  spašavanja možemo istaknuti  samo  da ćemo bilo  
kada i u  bilo kojoj  situaciji  intervenirati, reagirati promtno  na bilo koju  vrstu  ugroze. A  
sada se ja ne bih  upuštao u  daljnju aktivnost  oko mogućih  daljnjih  istraživanja  Ako se  
bude  što desilo mi smo  spremni da  reagiramo i  da izvršimo svaku zadaću koja  se stavi 
ispred nas.  

 
PREDSJEDNIK, daje na glasanje Zaključak o prihvaćanju  Izvješća  o  stanju sustava 

zaštite i spašavanju  na području  Istarske  županije  za  2014. godinu, te nakon glasanja  
utvrđuje  da je  Skupština jednoglasno donijela  

 
ZAKLJUČAK 

 
o prihvaćanju Izvješća o stanju sustava zaštite i spašavanja na području Istarske 

županije za 2014. godinu, 
 

AD – 4 Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o koncesijama na pomorskom dobru 
u Istarskoj županiji, 

 
Predlagatelj za  ovu točku  dnevnog  reda je  Župan  Istarske  županije Valter Flego.  
Uvodno obrazloženje   za  ovu točku  dnevnog  reda je dao   JOSIP ZIDARIĆ, 

pročelnik  Upravnog odjela  za  održivi  razvoj  IŽ., koji  je istaknuo  da se pred vijećnicima 
nalazi Izvješće o koncesijama na pomorskom dobru u Istarskoj  županiji, obzirom da je u  
nekoliko  navrata i  kada ova  Skupština donosi  pojedine akte vezano za  pomorsko  dobro, 
davanja  koncesija  ili  davanja  ovlaštenja  pojedinim općinama ili  gradovima, uvijek je bilo  
nekakvo hitanja oko  toga vezano za  koncesije, pripremili  smo ovo  kratko Izvješće u kojima  
smo pokušali sve navesti od zakonskih  odredbi tko što  donosi, da li je to  Vlada Republika  
Hrvatske, da li je to  županija, da li su te općine kojima smo dali ovlaštenje i što je ustvari sve 
skupa cijeli  sustav koncesija  na pomorskom dobru., pa  tako se vidi da  Vlada daje  državne 
koncesije, to su kod brodogradilišta državnog  značaja, luke državnog značaja, marine  
državnog  značaja,  sve je  to propisano  zakonom i  pod zakonskim aktima,  a da mi  kao  
Županija izdajemo koncesije  jedan nivo niže od  države na svom području  Tu  smo  vam 
naveli da smo dali ovlaštenje Gradu  Puli  još  2010. godine, Medulinu  2011. godine, Umagu 
i  Vodnjanu  2013. godine, Gradu Novigrad i Općini  Tar 1914. godine , tako  da na tim  
područjima jedinicama lokalne samouprave ova  Županija  više  nema ingerencije.   

Opisali smo  sve  vrste koncesija što  se tiče županijskog značaja, to su koncesije  na 
plažama, kojih ima  19, koncesije za uzgoj školjaka, riba i  morskih  organizama,  kojih ima  
17, luke županijskog značaja, 10 koncesija, luke  nautičkog  turizma, marine , ribarske luke, 
sportske luke i ostale koncesije, koncesije za  komunalne djelatnosti, eventualno za  
postavljanje električnih  kablova, kanalizacijskih   cijevi i druge  infrastrukture.  

U slijedećoj  točki  smo  naveli  sve državne koncesije kojih ima  14, koje su  
financijski najizdašnije. Sve je  navedeno koliko  tko plaća koncesije. I  na kraju su  i tri 
koncesije od  broja 15. do  17. što ih je izdalo  Gradsko vijeće Grada Pule. Njima smo prvima 
dali ovlaštenje da raspisuju koncesije, koncesije za  Tehnomont, Sportsko-ribolovno  društvo  
Štinjan i Jedriličarski klub Vega. 

Kada pogledate brojke koncesija  koje  drugi izdaju, to su  državne koncesije i 
koncesije koje izdaje Grad Pula,  ukupno oko  10.400.000,00 kuna prihoda  od tih  koncesija i 
naših koncesija, koje ukupno iznose  5.600.000,00 kuna, i to  treba podijeliti  na trećine. 
Država od svojih, naših i  gradskih  koncesija,  dobiva  jednu  trećinu, Županija  jednu  trećinu 
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i općina ili  grad na svojem području, koji ima koncesiju, tu svoju  zadnju  trećinu. Županija je 
u prošloj godinu prihodovala  5.330.000,00 kuna prihoda od pomorskog  dobra . 

U pregledu smo dali  još podrobnije podatke za  svakog koncesionara,  kada je 
počela  koncesija, do kada traje, područje, grad ili  općina, površina i pod koncesije koje  su 
ugovorima definirane na način da svake godine  se daje  pod koncesija  svim 
koncesionarima koji imaju  koncesiju  na dvadesetak godina. Svake godine se oni javljaju  sa  
svojim nekim pod koncesionarima. Za prošlu  godinu je sve  navedeno, sve ima ime i 
prezime koncesionara, koliki  je  stalni  dio, koliki je promjenjivi dio i ukupno za svakog  
koncesionara na svom  području. Ti  pod koncesionari  se javljaju  svake godine ponovno iz  
razloga što se i djelatnosti  na plažama mijenjaju, naravno  da ono što je  bilo  jučer na plaži 
neke  aktivnosti, neće biti za  5 godina ili za  15 godina i takve ugovore o pod koncesiji  
potpisujemo  u  našem Upravnom odjelu.       

Toliko ukratko. Mislim da smo  dali sve podatke koji su  vas zanimali, a ako imate još 
kakvih pitanja vezano za  informacije o koncesijama vrlo  rado  ćemo odgovoriti ili  vam dati 
infortmaciju.   

 
PREDSJEDNIK, otvara raspravu za  klubove vijećnika, za koju se javljaju  Marino  

Roce, Damir  Kajin, Tedi  Chiavalon. 
 
MARINO ROCE, u ime Kluba  vijećnika  HDZ-HDS, ističe da je  Klub vijećnika HDZ-e 

inicirao da se na Županijsku  skupštinu  dade Izvještaj o koncesijama, kako  bi  se imao  uvid 
o koncesijama.  

Uvidio sam jednu  stvar koju prije nisam znao. Mislim da je to zakonski. U svojim 
odlukama nismo stavili, pa  bi možda drugi put bilo dobro da bude  kompaktno s onim što se  
potpisuje, da 50 %  ne smiju premašivati prihodi od koncesije kada se dijele. 

U cijelom izvještaju  jedino  nije  razlučen dio  državne koncesije, pa  ne znam  da li 
se do tih podataka  može doći za  koncesije koje je dala  država, nije  razdvojeno koliki  je 
fiksni godišnji dio, a koliko  je 2 %  od godišnjeg  prihoda, tako  da se  ne vidi  koja je stvarna 
slika tih  koncesija, pogotovo  gledajući  Tehnomont Pula,  koji ima puno  veće iznose  u 
odnosu na AC-ijeve marine, a znamo  da se Tehnomont više puta žalio da plaća najveću 
cijenu  koncesije.  

I drugi  dio koji  me jedino zanima je koncesija Tunarica, koja  nakon 12 godina, ove  
godine ističe koncesija, a u 12 godina nisu ništa izgradili.  Da li   imaju  neku ugovornu 
obvezu, da li je ugovorno bilo vezano rokovima kada moraju  početi  graditi ili  se moglo to 
prije  prekinuti ili  su oni  sada dužni obeštetiti ono što su vjerojatno ponudili i  na osnovu  
čega su  dobili natječaj za koncesiju,  a to nisu  izvršili.  

 
DAMIR KAJIN, u ime Kluba vijećnika ID, kaže da je riječ  o  jednoj  izuzetno 

delikatnoj  materiji i zato bih se osudio kazati  da glasamo  na  neviđeno. Gospodin  Josip  
Zidarić je obrazlagao tu zakonsku materiju, rok na 20  godina, javni  natječaj, postupak 
provodi  Županijski  upravni odjel za  održivi  razvoj, neka prava smo prenijeli  na gradove, 
što je  apsolutno  logično, koji imaju  more,  Pula, Umag. Novigrad, Vodnjan, Medulin, Vrsar, 
Tar, svejedno, dodjeljuju se koncesije za plaže, za  školjkaše, ribe, luke. 2014. godine 
prihodovano je 5.626.987,00 kuna, 31 koncesija  nad  1.578.549 m2.   

Od plaža u 2015. godini  trebali bi dobiti  2.1002,00  kune. 
Vidim da nema neke  razlike u cijeni za uzgoj na primjer  školkaša i  nautičkih  luka. 

Mislim da bi  ribarima trebalo  malo više ići na ruku, neću  reći  pogodovati, ali ići  na ruku. 
No, ja  nisam siguran, gospodine Zidariću, da kod dodjela koncesija je sve čisto. Nisam 
siguran da se ponekada ne pogoduje stranačkim ljudima, financijerima politike  koja  vodi 
Istarsku  županiju, pa  tako u  Poreču, recimo,  govore o pogodovanju  za  koncesije ispod  
Hotela Pical i  Hotela Zagreb na oko  10.500 m2. 

Ja vas sada želim  podsjetiti, jer me se  to  živo, pa  i «materijalno»  tiče, da je  26. 
veljače 2013. godine,  pred raspuštanje  Županijske skupštine, donesena Odluka o odabiru  
najpovoljnijeg ponuđača za  koncesiju  Borik  Poreč, čemu je prethodila 6. ožujka donesena 
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Odluka o odabiru najpovolnijeg ponuđača, potpisuje  bivši  Župan, 13. ožujka  2013. godine  
gospodin  Damir Prhat uplaćuje veću  donaciju jednoj političkoj  stranci, sada taj  isti 
gospodin Prhat mene tuži za 35.000,00 kuna, zateznim kamatama, parničkim troškovima  itd. 
zbog  njegovih  duševnih boli. 25. ožujka  2013. godine  Skupština Istarske  županije donosi  
Odluku o odabiri  najpovoljnijeg ponuđača  za  koncesiju Borik. Javili  su se  Rivijera Adria  iz  
Poreča i seli  2002. godine iz  Pule od  gospodina Prhata, obvezao se uložiti u plaže  
9.187.113,00 kuna. Ostale podatke vjerojatno  uskoro  na pripremnom  ročištu. Rekoh, na 
kraju  me je  taj  gospodin Prhat tužio, traži 35.000,00 kuna za  svoje duševne boli. Zašto to 
govorim ? Jer mislim da bi  trebalo  dobiti po tom  slučaju  kompletnu  dokumentaciju i da 
vidim zašto je odabran kao   najpovoljniji  ponuditelj. Ovako znam puno ili znam dosta. 
Imamo imena, imamo iznose, imamo  rokove, ali  mislim da bi  trebao  naprosto dobiti sve 
detalje. 

Razumljivo, kada govorimo o ovim koncesijama, mi  želimo  vjerovati  službama, 
želimo vjerovati vašem Upravnom odjelu, bez  obzira što  u ovom konkretnom slučaju  mislim  
da se nekome  pogodovalo. Sumnjam da se može spremiti baš  sve detalje oko dodjele ili  
realizacije samog natječaja, ali želim vas zamoliti da mi kompletnu dokumentaciju  dostavite  
na uvid.  

Slažem se i  sa mojim prethodnikom, država mora Tehnomontu, nije  to problem 
Županiji  izaći u susret, pretpostavljam da je nakon Uljanika  riječ o  najvećem gospodarskom 
sustavu Južne  Istre. Državna je koncesija, zato  nema tu stava Županije, ali ako je moguće, 
svi komuniciramo  sa njima gore, govorimo što se zbiva  sa Tehnomontom, mislim da bismo  
trebalo iskoristiti  utjecaj, ako  ga ima  Županija,  da se  takvo  jedno ponašanje države 
prema toj  tvrtki  promijeni.   

 
TEDI CHIAVALON, u ime Kluba  vijećnika  IDS-HNS-ZELENI, prije mog izlaganja, 

čisto  da podsjetim da smo  neki od  nas sudjelovali u  raspravama upravo  te dvije koncesije 
2014. godine, kada su se donosile koncesije, odnosno 2013. godine čini mi  se,  i da je i za 
taj slučaj,  kao i za  sve ostale koncesije, koje smo donosili,  predočeni isti  materijali od 
strane Službi koji su  bili  jako obilni do toga, sjećam se, da su  kolege vijećnici iz  HDZ-ea 
podnosili amandmane, čak na sadržaj ugovora. Imali  smo ispred nas i tekst ugovora i  cijeli  
postupak. Čini se da je to,  možda jedna od najtransparentnijih  stvari, koje  se donašaju  na 
Županijskoj skupštini, upravo koncesije, jer smo i mi  kao  vijećnici  davali tada amandmane, 
jednog  smo  čak  prihvatili od  kolega HDZ-ea na sam tekst ugovora.  

I da se vratim na ovo što  danas imamo  pred sobom. Meni  je drago da smo i  na 
sjednici Odbora za  financijer dobili  Izvještaj da je  za  navedene koncesije naplata 100  
postotna, da su svi koncesionari ispunili  svoju financijsku obvezu  prema nama.  

Drugo,  kontrola koju  su provele nadležne Službe u  Istarskoj  županiji  pokazala  je 
da se svi koncesionari drže ispunjavanja obveza, ono što  su  nam obećali prilikom  javljanja  
na natječaj  da će ispunjavati. Za  sada svi ispunjavaju  svoje  obveze. Pozivam županijske  
službe da nastave s tim kontrolama, da one budu i periodične i da stvarno vidimo da  se  na 
tim našim plažama dešava  jedan kvalitativni pomak, a ne samo  da ljudi  dobiju  koncesiju i 
da  ne ulože ništa, nego samo da imaju  onako, ča  se reče po  domaće,   grablje, a da 
nemaju  vile.   Mislim da je  to  dobra  praksa i da trebamo s time  nastaviti.  

Ono što  me zaista čudi i  ne mogu ne naglasiti, djelomično su  naglasili gospodin  
Marino  Roce i  gospodin Damir  Kajin, je  visoka  naknada  kojom, ja  ću  reći u ovom  
slučaju, država  reketari Tehnomont. Radi se o  2.930.000,00 kuna koje ta tvrtka  mora platiti 
godišnje za koncesiju, a u isto vrijeme ACI za  4 marine u Istri  plaća 1.250.000,00 kuna. 
Imam informaciju da  će doći  do ispravka  toga  na način da će sada ACI plaćati koliko plaća  
Tehnomont, ali   tko  će vratiti Tehnomontu  sve ove  preplaćene novce. Tehnomont, Uprava 
Tehnomonta, vlasnici Tehnomnta, radnici  Tehnomonta, su  godinama bili u  nepovoljnom 
položaju pred ostalim marinama na Jadranu. Sve ostale marine su  platile  tri, četiri puta  
manje koncesiju  nego što je platio  Tehnomont. To je zaista  nedopustivo. Mislim da bi u  
jednoj  pravnoj  državi  netko  trebao  odgovarati za tako  nešto.  
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Zanimljivo  je da Plomin, odnosno  HEP,  za investiciju u  Plominu za  ono što 
spominjemo  na svakoj  skupštini za  TE  plaća koncesijsku  naknadu  807.000,00 kuna, a u  
isto vrijeme brodogradilište  Uljanik,  koji je  puno  profitabilnija  djelatnost od energetike,  
koja  je  visoko profitabilna, predstavlja  velike  marže na ukupni profit, plaća 3 puta  više od  
Plomina.  Uljanik plaća 2.370.000,00 kuna, a  Plomin 807.000,00 kuna.  Znam da je to  po  
tarifi, po cjeniku, odnosno tarifniku koji sastavlja Ministarstvo, odnosno  Vlada Republike  
Hrvatske, ali  mislim da bi  trebalo  ići  sa nekakvim prijedlogom  da se to izmijeni, jer  zaista 
nije korektno da se jedna industrija, kao što je brodograđevna industrija, koja podliježe jednoj 
vrlo jakoj i oštroj  međunarodnoj  konkurenciji, koja je  nisko profitabilna industrija, s niskim 
maržama, dapače, vrlo  često  se desi da  po proizvodnji  broda   dođe do minusa, a ne plus, 
da plaća  3 puta  više od jedne visoko profitabilne djelatnosti,  kakva je  energetike.            

 
PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu za  klubove  vijećnika  i otvara  pojedinačnu  

raspravu, za  koju su se javili: Marino  Roce i  Silvano  Hrelja.  
 
MARINO ROCE, HDZ-HDS, koji kaže da se  javio za riječ  samo  da   se nadoveže 

na to što  je rečeno, pošto  radi u TE Plomin, koju je  prozvao  gospodin Tedi  Chiavalon. 
Uljanik ima  20 puta  veću  površinu pomorskog  dobra, a u TE se radi samo o   

naknadi  luke. To  je pomorsko dobro. Treba pogledati i  druga  davanja. Kao  distribucija 
isplaćuje 600.000,00 kuna  za  podmorski  kabel. 

 Što se  tiče pomorskog  dobra i koncesije  na pomorskom dobru,  površina koja  se 
koristi u luci  je za privez  jednog  broda,  prema  Uljanikovim  površinama, kada se uzme 
pravi  razmjer, možda Uljanik još plaća malo.    

 
SILVANO HRELJA, HSU, kaže da se pokušao malo  baviti ovom problematikom 

upravo zbog onoga  što je ovdje i rečeno uz  nepravičnu koncesijsku  naknadu  koju  plaća 
Tehnomont marina sve ove  godine.   

Problem kod  koncesije je  malo dublji, jer ono što  u koncesiji  je najniža razina, 
postaje  najveća prepreka. Radi se o bilateralnom ugovoru o koncesiji, koji se ne može 
raskinuti zbog  nepravičnosti, zato što je  netko bio  u Dalmaciji  bliži vatri, pa se bolje ogrijao. 
Jednostavno  to nije  razlog za raskid ugovora. 

 Ja sam siguran da će  Tehnomont uspjeti. Nažalost, neće mu  nitko  vratiti novac, koji 
je  potrošen sve ove godine više nego što su drugi plaćali, ali  uspjet će zato što  će  inicirati 
izmjenu ugovora zbog toga što mu u ugovoru  piše da je  zaposjednuo više prostora  nego 
što je  ustvari zaposjednuo. I to je valjan  razlog  da se ide u promjenu ugovora.  

Ova problematika  je vrlo kompleksna i  nije je  jednostavno riješiti. Možemo govoriti o  
nepravdama, ali  nije  jednostavno riješiti problem. Vidio  sam da i  1000  m2 u  Raškom 
zaljevu, u ovisnosti o  koncesionarima, ne donosi  jednaku količinu  novca. Postoje  razlike 
dva, tri  puta veće,  i to oni koji  su zaposjeli veću  površinu, plaćaju  nerazmjerno  veću  
koncesijsku  naknadu, nego  plaćaju puno  više. Dakle, to je ono  gdje  bi se moglo utjecati 
da  element  zaposjednute površine košta podjednako.  

I treća stvar koju sam htio  reagirati odnosi se na izlaganje gospodina Tedi  
Chiavalona. Doista se radi o  Uljaniku, lučkom prostoru,  koji plaća povećanu  koncesijsku  
naknadu. Ne radi se o  cijelom brodogradilištu. Pogledao  sam tabelu. O koncesijama treba 
učiniti  reda. Polažem dosta  nade u izmjene i  dopune Zakona o koncesijama i  Zakona  o 
pomorskom dobru.  

 
PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu  i daje  riječ gospodina Josipu Zidariću, 

pročelniku Upravnog odjela za   održivi razvoj IŽ, da odgovori na postavljena pitanja.         
      

 
JOSIP ZIDARIĆ, pročelnik Upravnog odjela  za  održivi  razvoj  IŽ, kaže da je  nešto 

zapisao  vezano  za  državne koncesije. Vi ste već sami rekli da mi  ne možemo  utjecati  na 
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to. Mi  nemamo  njihove ugovore, pa  ne znamo koliko  je fiksni i varijabilni  dio. Ono  što 
dođe preko  našeg računa  to  imamo  knjiženo i to je ono  što znam.  

Tunarici  je već istekla koncesija i na jednoj od  narednih sjednica Županijske 
skupštine biti će  donesena odgovarajuća odluka. Zašto je to tako ? Ako se malo prisjetite u  
povijest, Općina Raša je zadnja ili posljednja donijela svoj  Prostorni plan. Još uvijek nije 
donijela niti  jedan provedbeni plan, prostorni plan za  Tunaricu, i sve to skupa koči 
koncesionare. Nažalost, koncesija je  završila i  mi  ne možemo  ništa  više učiniti. Koji su 
interesi bili  koncesionara bi  trebalo  njega  pitati, jer je on uredno plaćao  stalno  svih ovih 
godina svoju koncesiju. Sa Tunaricom mislim da smo završili. 

Što  se tiče Borika, Odluka je  donesena na ovoj  Skupštini. Bila su  dva ponuđača. 
Jedan je ponudio više i zato je izabran nakon  natječaja ili je dobio  koncesiju. Bila je i tužba 
sa suprotne strane, koja je odbijena od  strane  Ministarstva.  

Ovo je  Izvještaj za prošlu  godinu. Koncesija se plaća u dva  navrata. Prva rata u  
šestom mjesecu, druga  krajem godine i morali  smo  malo počekati  da se svi  ti brojevi 
završe i da  onda možemo  napraviti Izvještaj.  

 Prije mjesec dana smo dostavili zahtjev svim koncesionarima da  temeljem ugovora, 
koji govori o gospodarskom planu svakog koncesionara, da  nam dostave svoja  izvješća o 
investicijama koje su proveli  temeljem  tog  programa, zbog  kojeg  su i dobili koncesiju za 
prošlu godinu. Neki  su to  shvatili  malo olako. Mi  tražimo dokaze, račune, fakte, da se 
možemo uvjeriti da je to tako. Postoji Povjerenstvo koje  je imenovala ova  Skupština vezano 
za pripremu koncesija, i kada budemo dobili još  jedno, dva, tri izvješća, ja  se nadam da će 
ovaj  tjedan doći , Povjerenstvo  će sjesti i  napraviti  tabelu za  svakoga  što je predlagao, 
što je učinio. i napomenu o tim dostavljenim dokazima, koji otprilike iznose  od centimetara 
do  dva materijala za svakoga. Da se  to prolista treba vremena, pa da se na kraju  napravi  
jedna tabela i komparacija jednoga i drugoga.    

     
PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu i daje  na glasanje Zaključka o prihvaćanju 

Izvješća o koncesijama na pomorskom dobru u Istarskoj županiji, te nakon  glasanja utvrđuje  
da je  Skupština jednoglasno  donijela 

 
ZAKLJUČAK 

 
o prihvaćanju Izvješća o koncesijama na pomorskom dobru u Istarskoj županiji 

 
AD – 5 Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na zaduživanje Opće bolnice Pula za 
izgradnju nove Opće bolnice u Puli 

 
Predlagatelj za  ovu točku  dnevnog  reda je  Župan Istarske  županije  Valter Flego. 
Uvodno obrazloženje je  dao VALERIO  DRANDIČ, pročelnik Županijske  uprave  IŽ, 

koji je istako  da se radi  o iznimno  tehničkoj sitnoj promjeni jedne Odluke, koju smo  već 
donijeli  u dobrom  smjeru. Zbog  činjenice  da je  sama procedura natječaja  trajala  nešto 
duže od očekivanja došlo je do  potrebe da promijenimo rokove korištenja kredita. U  
međuvremenu smo ishodili i  neke druge  pogodnosti  kroz  saznanje da ćemo za 
građevinsko - obrtničke  radove potrošiti svega 350.000.000,00 od  600.000.000,00  kuna od 
odobrenih sredtava, zatražili  smo  prenamjenu  kredita. Sada piše za  građenje i opremanje. 
Izmjene u odnosu  na Odluku o suglasnosti  na zaduživanje bolnice su u dijelu koji  namjenu  
pretvara iz  građenja u  građenje i  opremanje. Kod  Erste banke  je i pomak u  roku za  
godinu i pol, jer je taj  kredit puno, puno  ranije odobren, a kod HABOR-a, pored promjene 
namjene, imamo i  jedno smanjenje   naknade za  obradu zahtjeva sa  0,8 na 0,6. Sve su  
izmjene  pozitivne.  

 
PREDSJEDNIK, otvara  raspravu u ime  klubova  vijećnika, za  koju se  javio  DAMIR  

KAJIN, ID. 
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DAMIR KAJIN, Klub vijećnika  ID, naglašava da će Klub vijećnika  ID podržati 
predloženi Zaključak, jer tu nema nikakve dileme. Na dispoziciji je  600.000.000,00 kuna, 50 
% ili  300.000.000,00 kuna osigurava se  komercijalnim kreditom ili  zajmom, a 
300.000.000,00 kuna  preko  HABOR-a. Komercijalni  kredit ili zajam izdaje  Erste banka uz 
državno  jamstvo, HABOR, znamo  čija je  banka. U  konačnici projekt od 600.000.000.00 
kuna  država financira sa 75 %, a na ovim prostorima  se osigurava 25 %.  Država od  tih  
600.000.000,00 kuna kroz  rate koje  dospijevaju osigurava 450.000,000,00 kuna, a lokalna 
samouprava u  Istri  treba osigurati 150.000.000,00 kuna. Kamata je  4 %  kod  HABOR-a, 
kod  Erste Štajer banke itd. kredit  je uz  kamatu od  5,6 % , 7,4 % u  60  rata, prva  rata i 
druga  dospijevaju 31.03.2018. godine. To  treba podržati i uz  bolnicu koju  će  financirati  
Vlada RH, odnosno Primorsko-goranska  županija, a govorim sada o  KBC-eu, koji  na neki  
način optužuje  Istru, jedino  financirana bolnica u ovih  3 godine je  ili  biti  će  ova u  Puli. Na 
taj  način mislim da bi se zdravstvena infrastruktura u velikoj  mjeri ili  apsolutnoj  mjeri  
trebala zadovoljiti i za  građane Primorsko-goranske i za  Istarsku  županiju. 

Ako su radovi 360.000.000,00 kuna, jasno  je da nešto  sredstava treba osigurati za 
naknadne nepredviđene radove, jer smatram da nema tog arhitekta, tog projektanta, koji  
može baš  svaki detalj naprosto predvidjeti, ako se to  financira  sa 75 %  od države, 16 %  
od  istarske lokalne samouprave, ostaje  nam još 250.000.000,00 kuna ili  cirka  
32.000.000,00 €. Sada smo  čuli  da će se sa tim  novcem, kao i što znamo, kupiti i  oprema 
ili  opremiti  Opća bolnica u  Puli. Do  jučer se stalno  navještavalo da će se oprema 
financirati  europskim sredstvima, što bi bilo daleko bolje.  

Zašto to govorim ? 
Da li  bi bilo u razgovoru  sa prvim ljudima ove  države, nije bitno da li je riječ o 

premijeru, da li je riječ o ministru, mislim da bi  se možda moglo dogovoriti sa Vladom, sa 
Ministarstvom, da se tih  32.00,000,00 € ili  250.000.000,00 kuna,  preusmjeri za uređenje  
bolnice dr. Martin Horvat u  Rovinju. Zašto  ? Jer će u  županijskoj  bolnici , ono što je  
nuđeno kao  neka komercijalna varijanta od  jednoga  liječnika, mislim  da je  bilo  neozbiljno. 
O tome se možda može razgovarati, ako ne, bože moj, onda će se sav taj  novac bez  
europskih  fondova, iskoristiti za  opremanje  bolnice u  Puli. Ali, sada bi možda bila prilika  
da se razriješi problem  zdravstva u  Istri za  narednih 30 ili ne znam koliko godina.  

Drugo, ono o  čemu je  Branko  Ružić govorio, a u kontekstu referenduma na 
Labinštini o  Plominu,  ekološkoj  renti itd., koja  se raspodjeljuje  jedna polovina Kršanu, 15 
% Labinu, 25 %  Nedešćini, Raši, možda bi bilo oportuno  da u  svemu tome  participira i  
Istarska  županija, da se dio tog novca usmjeri za oboljele ili za  borbu protiv  karcinoma na 
prostoru  Istarske županije, ali  i  dijela  Primorsko-goranske  županije, koje je po meni  Istra. 
Govorim o  Cresu, o Liburniji. Možda bi se  to moglo  raditi  jednoga  dana u  Rovinju ili  te 
ljude  liječiti u  Rovinju ili u  Puli. Razmislimo. Mislim da  ćemo vjerojatno ići lakšom logikom i 
odabrati  soluciju koju  nam je  malo prije  ponuđena.  

Sve u  svemu,  siguran sam da se radi  o  jednoj velikoj investiciji, koja će dugoročno 
determinirati  standarde na istarskim prostorima. 

 
PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu  za  klubove  vijećnika, otvara pojedinačnu  

raspravu, pa  pošto se  nitko  nije javio za  riječ,  daje  riječ Valeriu  Drandiću, da odgovori  
na postavljena pitanja. 

 
VALERIO DRANDIĆ, pročelnik  Županijske uprave  IŽ, ističe da je  vijećnik  Damir  

Kajin dobro primijetio  da  smo u prošlosti jako  često spominjali  europske  fondove, kao 
jedan od izvora  sredstava za  nabavku  opreme nove  pulske  bolnice. Nažalost, ja vas 
moram izvijestiti  da takvih  novaca u  europskim fondovima nema. U  operativnim 
programima za  financiranje  pojedinih programa i projekata ne postoji  zdravstvo. Mi smo 
inače održali  desetine i desetine sastanka od  ministra do njegovih  pomoćnika, koji su 
zaduženi  za  EU  fondove, na čelu sa gospodinom dr. Korovljem, pa  do   gospodina 
Tambunjaka, koji vodi Odjel i vjerujte mi  da tih  novaca EU  fondova  nemamo.  To  ne znači  
da nećemo  upirati u te  fondove. Naime, već kod projektiranja i planiranja bolnice mi  smo je, 
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kako  to vole euro projektanti govoriti, projektirali  na pojedine segmente da pojedine 
segmente možemo  kandidirati na EU  fondove. To drugim riječima znači  da ćemo  gurati  
energetiku u  energetsku  učinkovitost, infrastrukturu i dnevnu  bolnicu, koja je  kao  jedan od  
onih  elemenata za koje je  eventualno moguće dobiti  sredstva EU. Dakle, jedino što se 
financira i potiče iz  sredstava EU  fondova su dnevni centri i dnevne bolnice.  

Naravno, svaki milijun  koji  uštedimo dobro će nam doći za nešto  drugo, jer 
zdravstvu  nikada dovoljno sredstava. I  ja bih  vjerojatno bio  najsretniji  da nam ostane 
novaca koji  bismo preusmjerili u  Rovinjsku  bolnicu., jer  ona definitivno to  potrebuje i bez  
jakog imputa neće se doći  na željenu  razinu. Međutim, moram nabrojati još  nešto što je 
možda izostalo u tom dijelu. Dakle, da pored čisto građevinsko-obrtničkih  radova, koji  će 
vjerojatno biti  bez  prekoračenja, jer je to uvjet, osim rijetko kada se uštedi,  postoje i ugovori 
o nadzoru, koji koštaju  6, 7  milijuna kuna, postoje  ugovori o projektantskom  nadzoru, koji 
koštaju  nekoliko milijuna kuna i  sva ostala davanja koja  prate investiciju. Mi očekujemo da  
će nama ostati između  200 i  220.000.000,00 kuna slobodnih za  medicinsku  opremu i to je 
točno  onoliko koliko  sada prve procjene govore da će ta  oprema koštati. Daj bože da nas 
pozitivno iznenadi, kao   što su  nas iznenadili  građevinski radovi, pa  da imamo o  čemu 
pričati sa Ministarstvom i  Vladom o  eventualnom preusmjeravanju  dijela tog  kredita. 

Inače, dat ću  jednu  malu primjedbu. Istina je da sporazum  govori  da mi  
financiramo  25 %, a država 75 % i da si  država odmah  25 %  vraća kroz  PDV-e, tako  da 
stvarni  omjer je mi  1 oni 2., Županija  skupa  s gradovima  i općinama.  

 
PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje  na glasanje Zaključka o davanju 

suglasnosti na zaduživanje Opće bolnice Pula za izgradnju nove Opće bolnice u Puli, te 
nakon  glasanja utvrđuje  da je Skupština jednoglasno donijela 

 
ZAKLJUČAK 

 
o davanju suglasnosti na zaduživanje Opće bolnice Pula za izgradnju nove Opće 

bolnice u Puli 
 
AD – 6 Prijedlog Odluke o  davanju suglasnosti na odluku  Upravnog vijeća o izmjeni  
odluke o usklađivanju  djelatnosti bolnice za ortopediju i rehabilitaciju «prim.dr. Martin 
Horvat»  Rovinj 
 
 Predlagatelj za ovu točku  dnevnog  reda je  Župan Istarske  županije  Valter Drandić. 
 Uvodno obrazloženje je  dao  VALERIO  DRANDIĆ, pročelnik Županijske  uprave IŽ, 
koji naglašava  da je i ova Odluka  već donesena, ali  je dobivena primjedba iz  Ministarstva 
zdravlja da nisu  jasno  razvrstane  djelatnosti koje se u  bolnici rade, a koje se odnose  
posebno  na bolnicu,  a posebno  na takozvanu HZ-e djelatnosti ili specijalno konzilijarne 
djelatnosti, pa smo ovom izmjenom osigurali  tu  podjelu onako  kako je ona  sada 
predviđena Zakonom o  zdravstvenoj zaštiti i  Pravilnikom o specijalističkom  usavršavanju 
doktora  medicine. Drugim riječima to znači da će naša  bolnica biti registrirana za obavljanje 
slijedećih djelatnosti kao bolnička djelatnost, fizikalnu  medicinu, rehabilitaciju, a kao  
specijalističku  konzilijarnu  djelatnost i fizikalnu  medicinu  i rehabilitaciju i ortopediju i  
traumatologiju. Ovo prvo je stacionar, a ovo  drugo je ambulanta u kojoj  se dnevno  dolazi.  
 To je defakto ono što bolnica radi  već 130 godina. Ništa novo, ali  moramo  ažurirati 
svu dokumentaciju i mijenjati  Statut  i u tom kontekstu   moram ovom prilikom  reći  da je i to  
jedan od onih  koraka koje smo očekivali izborom  novog  ravnatelja, gdje  sada kada imamo  
konačno ravnatelja  koji  se  bavi  bolnicom i  zdravstvom, a ne  pacijentima, jer  smo  nešto 
tako  željeli, imamo  vrlo, vrlo vidne  i pozitivne  iskorake u  toj  bolnici. Mogli ste nedavno i  
čitati  nakon dugo, dugo  vremena ta bolnica je konačno pozitivno poslovala, a ja vam mogu 
reći da nakon puno, puno  vremena je  došlo do toga  da se pokreće jako puno projekata, ne 
da  im se nameću izvana, koji su vezani  za  razne  izvore od   hrvatskih  do  europskih 
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izvora za  realizaciju  određenih segmenata potrebitih za  rješavanje  u samoj  bolnici. Mislim 
da smo  na pravom putu  da ovu  bolnicu privedemo  jednoj  željenoj  razini.   
 
 PREDSJEDNIK, otvara raspravu za  klubove vijećnika, za  koju se javlja  vijećnik  
TEDI  CHIAVALON, u ime Kluba  vijećnika  IDS-HNS-ZELENI.  
 
 TEDI CHIAVALON, u ime Kluba vijećnik  IDS-a, naglašava  da će Klub  podržati 
prijedlog Odluke koja je  tehničkog  karatea. U  ime Kluba  se javno zahvaljuje  novom, 
mladom  ravnatelju Rovinjske  bolnice, koji se  vratio iz  Finske, kao  jedan od  najpoznatijih 
doktora znanosti u svijetu, vratio se u  svoj  rodni grad, preuzeo je  vodstvo bolnice. Mi  smo 
mu to omogućili, Skupština ga je  postavila  na mjesto  ravnatelja. Sjećam se, nije  to bilo 
tako  davno, da je  upravo jedna količina vijećnika iz  oporbenih  klupa bila  vrlo žustra u  
raspravi protiv  toga, navodeći  svakojake, neargumentirane stavove zašto  taj  gospodin ne 
bi  trebao biti  ravnatelj. Žalosti  me što sada neki  nisu s nama. Gospodin Kajin je upravo 
izašao, normalno, kao uvijek do  sada. Ovaj  mladi  gospodin je samo u  nekoliko mjeseci  
dokazao zašto je dobio  našu  podršku. Šozivam upravo  te vijećnike, jedan od  njih je  bio 
gospodin Kajin, da mu  se onako kako su ga javno  prozivali i neargumentirano,  ružno, 
blatili, da se sada barem ispričaju.     
 
 PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu  i daje  na glasanje Prijedlog Odluke o  davanju 
suglasnosti na odluku  Upravnog vijeća o izmjeni  Odluke o usklađivanju  djelatnosti bolnice 
za ortopediju i  rehabilitaciju «Prim.dr. Martin Horvat»  Rovinj, te nakon glasanja  utvrđuje  da 
je  Skupština  jednoglasno  donijela 

ODLUKU 
 

o  davanju suglasnosti na odluku  Upravnog vijeća o izmjeni  Odluke o usklađivanju  
djelatnosti bolnice za ortopediju i  rehabilitaciju «Prim.dr. Martin Horvat»  Rovinj 
         
AD – 7 Prijedlog Odluke o prihvaćanju Plana rashoda za nabavu materijala, dijelova i 
usluga tekućeg i investicijskog održavanja osnovnih i srednjih škola, te učeničkih 
domova Istarske županije  za 2015. godinu 
 
AD – 8 Prijedlog Odluke o prihvaćanju Plana rashoda za nabavu proizvedene 
dugotrajne imovine i dodatna ulaganja na nefinancijskoj imovini osnovnih i srednjih 
škola Istarske županije za 2015. godinu, 

 
PREDSJEDNIK, predlaže da se uvodno obrazloženje za 7. i 8  točku  dnevnog  reda 
objedine pošto se radi  o  sličnoj  materiji. 

 
Predlagatelj za  ovu točku dnevnog  red je  Župan  Istarske  županije   Valter Flego.  

Uvodno obrazloženje za 7. l 8. točku  dnevnog reda je  dala  PATRICIA SMOLJAN,  
počelnica  Upravnog odjela  za obrazovanje, sport i  tehničku  kulturu  IŽ, koja je  istakla da 
se 7. točka  dnevnog  reda odnosi  na   investicijsko održavanje  sukladno  odluci o bilančnim  
pravima  za  2015. godinu, iz  koje proizlazi  da se kod osnovnih  škola ove godine raspolaže  
sa 1.030.000,00 kuna, od  čega će najznačajnije investicije  biti  na  Osnovnoj  školi  Tar – 
Vabriga, sanacija krova, te na Osnovnoj  školi  Ivana Batelić Raša također sanacija  krova i 
dijelomično sanacija  stolarije i fasade.  Kod  Osnovne  škole Ivana Batelića Raša, osim  
350.000,00 kuna, koje smo  osigurali kroz  bilančna  prava, Općina Raša  sudjelovati  sa 
100.000,00 kuan. Ostatak  do ukupnog iznosa od  1.020.000,00 kuna odnosi se  na tehničku 
dokumentaciju, usluge  nadzora i koordinatora, ono što moramo imati  sukladno Zakonu o  
gadnji i ostalim  aktima. Na hitne interencije odnosi se  70.000,00 kuna,  na tekuće 
održavanje 200.000,00 kuna.   

Novost u dnosu  na dosadašje Odluke je naš prijedlog  da i kod  osnovnih  škola i 
kroz srednje škole  napravimo anlizu postojećeg stanja građevina zajedno, naravno, sa 
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instalacijama, sa  popstojećim ostrojenjima. Tu prvenstveno  mislimo  na kotlovnce i  
cijeokupne opreme kako bi se  šritupilo objedinjenom održavanju , odnosno  psotupku  javne  
nabave. I za osnovne i  za  srednje  škole planirani iznos je 50.000,00 kuna.   

Obzirom da na 1.030.000,00 kuna  zasigurno  nije dovoljno za 47 županijskih  
školskih  zgrada kroz  Županijska  sredstva iznad standarda osigurali smo  još  pola milijuna  
kuna.   

Što se tiče srednjih škola najveći  intenzitet radova će biti na Srednjoj  Školi Mate 
Blažina  u Labinu sa sanacijom  krova i radionice u iznosu od  450.000,00 kuna. Zatim  smo 
oko  330.000,00 kuna  predložili  za  kotlonicu srednjoškolskih  ustanova, koje  također su  u  
dosta  lošem  tanju i potrebno ih  je uskladiti  sa svim zakonskim aktima, a i samom  
činjenicom da su vrlo  često predmet inspekcijskog   nadzora.  

70.000,00 kuna otpada na tehničku dokumentaciju, usluge  nadzora i  koordinatora, 
50,000,00 kuna na ranije  spomenutu analizu  postojećeg stanja građevina, hitne intervencije 
za  srednjoškolske ustanove u visini od  116.000,00 kuna i  za  teluće održavanje 200.000,00 
kuna. Dakle, kod  srednjih škola ukupno  sredstva osigurana  kroz  bilančna prava iznose  
nešto  mlo  više od  1,2 milijuna  kuna. I tu  smo isto  tako kao i  kod  osnovnih škola osigurali  
naših  sredstava još pola milijuna  kuna.  

Učenički dom, ove godine  80-tak  tisuća kuna. Jedini učeniki dom u  Žipaniji, prisutni 
smo  svake godine sa  rasponom ulaganja negdje od  50 do 100.00,00 kuna.   
 To je  najraće vezano uz  tekuće investicijsko održavanje. Naravo, da se ono  radi u 
suradnji  sa školama, što  sam objašnjavala prošle  godine, dakle, škole  iskzuju  potrebe, a  
onda mi radimo listu pripriteta.      

Šo se tiče točke 8. dnevnog  reda kapitalnog  dijela, kod osnovnih  škola  iz 
decentralizacije otpada  200.000.00 kuna za  ovu godinu  s time  što  ćemo  na osnovi  
dokumentacije za ove  škole  koje  nisu  navedene, odnosno  za  ostale  škole koje  su  
naveden pod  točkom  2. i  3. najveći radovi, ali isto tako  u  pripremnoj  dokumentacije  jesu 
za  osnovne škole  Marčana, to  nam je  jedna od  5 školskih  zgrada, koja  još  uvijek  radi u  
jednoj  smjeni, malena škola  koja ima  samo  4 učionice, dakle, sukladno odredbama 
državnog  pedagoškog  standarda zahtjeva  rad u jednoj  smjeni, to  znači da bi svaki  razred 
trebao  imati  svoju učioniu.   

Kod  Rivarele u Novigradu iznos  je od  gotovo milijun kuna, planiramo  ga utrošiti  na 
rekonstrukciji i sanaciji  kompletne obnove zgrade. U  Novigradu  pod istim  krovom  djeluje 
hrvatska i talijanska škola  Rivarela Novigrad, djeluje  hrvatski i talijanski  vrtić. Znači, jedna  
dosta velika  površina, jako puno djece i zgrada doslovno  vapi za  obnovom. 

Što se tiče školskog  namještaja i opreme, svake  godine planiramo 100.000,00 kuna 
i  to je u  planu i za  ovu  godinu.  

Što se tiče srednjih  škola,  kod  decentralizacije,  na samoj  projektnoj dokumentaciji  
100.000,00 kuna,  a na naše  centre s kojima  intenzivno  radimo, ove godine će se više 
raditi  na projektnoj dokumentaciji, a manje  će biti  građevinskih  radova, kao što je to  bilo 
prošle  godine Na Društveni  centar otpada pola  milijuna  kuna,   na Centar novih tehnologija 
1,2 milijuna kuna  i  na Turističko-ugostiteljski centar. To  nam je  dio priče projekta  pulske  
srednje  škole, gdje  ćemo  na  Stoji, uz  praktikum  Škole  za  turizam, ugostiteljstvo i 
trgovinu, imamo i  zgradu u  kojoj  djeluje  privatna osnovna  škola. U  budućnosti je  ideja  
formirati turističko-ugostiteljski  centar.    

Što se tiče školskog namještaja i  opreme, i ovdje smo planirali  100.000.00 kuna, 
tako  da nam decentralizirana sredstva za  srednje  škole iznose u cijelosti 2.200.000,00 
kuna, odnosno, ako bismo pridodali tome  2.200.000,00 kuna  kod osnovnih  škola, nešto 
više od 4.500.000,00 kuna otpada na školstvo Istarske  županije u  2015. godini iz 
decentraliziranih  sredstava.    

Kod osnovne škole još je  200.000,00 kuna i  kod  srednje škole nešto  malo  manje, 
588.000,00, ukupno  880.000,00 kuna  

Izdvojila  bih kod  ranije spomenutog Turističko-ugostiteljskog  centra  milijun  kuna 
sredstva Ministarstva  turizma.  
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POTPREDSJEDNICA TAMARA BRUSSICH, zahvaljuje Patriciji Smoljan na 
opširnom izlaganju i otvara raspravu za  klubove  vijećnika za  koju se nitko  nije  javio za  
riječ. Otvara pojedinačnu  raspravu, također se nitko  nije nitko javio za riječ, pa zaključuje  
raspravu i daje   odvojeno  na glasanje  točku  AD- 7, zatim  točku  AD-8, te nakon glasanja 
utvrđuje  da je  Skupština  jednoglasno  donijela  pod 

 
AD – 7 

ODLUKU 
o prihvaćanju Plana rashoda za nabavu materijala, dijelova i usluga tekućeg i 

investicijskog održavanja  osnovnih i srednjih škola, te učeničkih domova Istarske 
županije   za 2015. godinu, 

 
AD - 8 

ODLUKU 
 

o prihvaćanju Plana rashoda za nabavu proizvedene dugotrajne imovine i dodatna 
ulaganja na  nefinancijskoj imovini osnovnih i srednjih škola Istarske  županije za 

2015. godinu, 
 
PREDSJEDNIK VALTER DRANDIĆ, preuzima  daljnje vođenje  sjednice i  predlaže  

da se  točke AD 9.,10. i 11 spoje i dade uvodno  obrazloženje za sve tri  točke, kao i za 
prethodne dvije točke  dnevnog  reda. 
 
AD - 9 Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu  financiranja domova za starije 
i nemoćne osobe u 2015. godini, 
 
AD – 10 Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima, načinu financiranja i rasporedu 
sredstava za decentralizirane funkcije za zdravstvene ustanove u 2015. godini 
 
AD -11 Prijedlog Zaključka o utvrđivanju Popisa prioriteta za raspored sredstava 
decentraliziranih funkcija u 2015. godini između zdravstvenih ustanova nad kojima 
Istarska županija ima osnivačka prava, 

 
Predlagatelj za ove  tri toke  dnevnog  reda je Župan Istarske  županije  Valter Flego. 

 
Uvodno obrazloženje  za točke AD 9., 10., i  11. je dala SONJA  GROZIĆ – ŽIVOLIĆ,  

pročelnica Upravnog odjela za   zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ, koja naglašava da se radi o 
Odlukama kojima  Županijska skupština sve ove  godine raspoređuje  sredstva za  domove 
za  starije i  nemoćne osobe i zdravstvene ustanove kojima je osnivač. Sukladno uputama za 
izradu Proračuna za 2915. godinu sve su  takve Odluke u  smislu visine  sredstava koja  se 
raspodjeljuju, koja  se odobravaju ovim ustanovama, ostala  na razini  2013. godine . Nekih 
značajnih promjena nema. Za  domove za  starije i  nemoćne, 4 doma, onaj u  Novigradu, 
Puli, Raši i Rovinju, raspoređujemo ovom Odlukom ukupno 32.438.734,00 kuna,  od  čega 
19.175.000,00 kuna za  rashode za zaposlene, 12.814.589,00 kuna za  financijske  rashode  
i  860.145,00 kuna kao   rashodi za  nabavu  nefinancijske imovine. Od tog iznosa  planirano 
je  da  sami domovi  vlastitim prihodima, uplatama od strane korisnika, ostvare otprilike   50 
% sredstava,16.100.000,00 kuna, dok 16.338.734,00 kuna očekujemo   povlačenjem iz  
Fonda decentraliziranih  sredstava. . 

Na sjednici  Odbora za društvene djelatnosti i  na sjednici Odbora za  financije je  bilo  
rasprava o prilično  velikim razlikama u odnosu  na  sredstva ako se  gleda na sredstva i  
podijele sa brojem  korisnika u  pojedinim  ustanovama. Mi smo  im  dosada objašnjavali  da  
se zapravo  radi o  ukupnom  broju korisnika od  kojih  su neki na  stalnom smještaju, a neki 
samo  na nekom dnevnom  boravku, neki  na pomoć u  kući, na izvan institucionalnim 
uslugama. Isto tako  ako se  gledaju  rashodi za zaposlene, struktura  samih   zaposlenih  
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varira, a i  stanje u   svim domovima, ali  smo  se obvezali izraditi detaljniju  analizu i  
predočiti je  Odboru. 

Osim  decentraliziranih  sredstava, kao što je pročelnica  Patricia  Smoljan naglasila,  
ta sredstva nisu  dovoljna za  funkcioniranje  ustanova na standardu koji se  od  nas očekuje 
i zahtjeva, te se iz  Proračuna  Istarske županije  i iz  nenamjenskih  sredstava za  pojedine 
programe izdvajaju  dodatna sredstva.  

Što se tiče zdravstvenih  ustanova, kojima je osnivač Istarska  županija, a to  su Opća 
bolnica  Pula i  Specijalna bolnica Rovinj, Zavod za  javno  zdravstvo, Zavod za  hitnu  
medicinu i  Istarski domovi zdravlja, ovom  Odlukom kao i lani  raspoređujemo  
20.370.081,00 kuna između  tih  ustanova u  nekom omjeru, 70 %  za bolnice, 15 % za  
ustanove  primarne razine, 7 %  za  potrebe Zavoda  za  javno  zdravstvo. Za investicijsko i  
tekuće održavanje   trošimo  4.212.008,00 kuna , za  investicijsko ulaganje 7.304,073,00 
kune, a otplate kredita ove  godine obavezuju  Opću  bolnicu  Pula u iznosu od  8.860.000,00 
kuna i za  240.000,00 kuna  je  manje  nego lanjske godine, jer se smanjuje, na svu  sreću, 
ta obaveza.  

I treći dokument u nizu  je  zapravo popis   prioriteta za rashode  decentraliziranih  
funkcija u  2015. godini  između  zdravstvenih  ustanova iz  kojeg vidite  da se i ove  godine u  
najvećem dijelu  odnosi  za  nabavu  nefinancijske imovine, odnosno  na nabavu medicinske, 
laboratorijske opreme u  iznosu od  4.500.000,00 kuna, gotovo oko  2 milijuna kuna za 
prijevozna  sredstva,  održavanje  700.000,00 kuna, racionalne opreme 2.083.000,00 kuna. 
Ukupno, kao što  smo kazali,  20.370.081, kuna  za  naših  5 javnih  ustanova.      

       .                                                             
PREDSJEDNIK, otvara objedinjenu  raspravu za  klubove  vijećnika, za koju se  

javljaju  Tedi  Ciavalon i Marino  Roce. 
  

TEDI CHIAVALON, u ime Kluba vijećnika  IDS-HNS-ZELENI, podcrtava  anomaliju 
da smo svojevremeno prepustili osnivačka prava kao  Županija  nad Pulskom općom  
bolnicom Vladi  Republike  Hrvatske, ali   u  isto vrijeme u  decentralizirana sredstva koja  
dobivamo za financiranje investicijskog održavanja i za investicijsko ulaganje  u  našim 
ustanovama o kojima  mi  skrbimo, a to su  Istarski domovi zdravlja, Zavod za  hitnu  
medicinu, bolnica «Prim.dr. Martin Horvat» u Rovinju, te Zavod za  javno  zdravstvo, jedan 
dio tih  sredstava se i dalje  upotrebljava za  financiranje investicijskog i  tekućeg održavanja, 
investicijskog  ulaganja u  Opću  bolnicu Pula, kao i za  otplatu  kredita.  Ukupno se  radi o  
preko  15.000.000,00 kuna. Ako su procijenili  da nismo dobri gospodari bili, kako  su oni 
govorili  kada su  nam oduzimali  upravljačka prava, ne nama, nego cijeloj  Hrvatskoj, mogli 
su  biti  fer i korektni i ostaviti  nam decentralizirana sredstva koja nama pripadaju, da ih  
možemo uložiti u  kvalitetnije i ostale ustanove za koje mi skrbimo. U ovom  slučaju  država 
skrbi o bolnici i bilo je u  redu da ona nastavi  sufinancirati bolnicu  kao njen jedini  čuvar.       

 
MARINO ROCE, u ime Kluba vijećnika  HDZ-HDS, vezano  za  domove za starije  i  

nemoćne osobe kaže da vidi da se i  na sjednici  nadležnog  Odbora o tome raspravljalo, 
Sada se  spominje  da ima i  nekih  drugih vanjskih  usluga, ali  čitajući brojke točno stoji 
iznos po korisniku, razlika  je u prvom  dijelu troškovi zaposlenika, 800,00 kuna kod  najnižeg 
u  Novigradu, pa  do najviše u  Rovinju. Zapravo su sve tri  ustanove ns oko 2.200,00  do  
2.500,00 kuna, Dom u Rovinju  je na 3000,00 kuna. Točno je  sve decidirano po korisniku. I 
kod drugih  financijska izdavanja, razlika je oko 500,00 kuna. Ne  znamo  na što se odnosi. 
Može biti  da Dom u  Rovinj ima neki  kredit koji  vraća. To može biti i  opravdano,  ali  nije  
razjašnjeno.  

Kod prve stavke mislim  da nešto ne  štima. Zapravo mogu  reći  da nam nešto 
prikrivate, jer Dom u Rovinju 800,00 kuna  skuplji nego u   svim drugim domovima. Ne znam 
što Rovinj toliko  više  pruža  kvalitetnije  da je tolika  razlika  u cijeni  troška.   

Vezano uz zdravstvene ustanove nešto mi je čudno. Već  je  jednom  bilo rečeno da 
je kod Zavoda za javno zdravstvo stavka tekuće održavanje  nula. Imaju investicijsko 
održavanje  što je veće nego u svim drugim ustanovama, ali  nepredviđena sredstva za  
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tekuće održavanje nula, malo mi je čudno. To se ponavlja više puta za  tu  ustanovu. Drugi 
dio, ovo što je  gospodin Tedi Chiavalon rekao, samo ponavljam, jer znam da je više puta 
bilo  rečeno da kredit  bi  trebala  vraćati  država. U vaše mandatu, gospodine Chiavalon, to  
još  niste  realizirali u  Vladi.  

   
PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu  za  klubove  vijećnika, otvara raspravu za 

vijećnike, pa  kako se nitko  ne javlja za  riječ, daje  riječ pročelnici  SONJI GROZIĆ-ŽIVULIĆ 
da odgovori  na postavljena pitanja. 

 
SONJA GROZIĆ-ŽIVULIĆ, pročelnica, vezano  za  domove za  starije i  nemoćne 

osobe, kaže da su  razlike u  iznosu po korisniku, u najvećem dijelu  posljedica  činjenice da 
je  Dom «Domenico  Pergolis» u  Rovinju  poslovao  na dvije  lokacije, u Zagrebačkoj ulici i u 
Ulici Carducci, i da je  na temelju  nalaza inspekcije Ministarstva socijalne politike i  mladi i  
derutnog stanja u objektu, koji  je  bivše odmaralište, nije  bio u  vlasništvu  Doma 
«Domenico Pergolis», pa je taj objekt  morao biti  zatvoren i  izmješteno je  50 korisnika koji 
su u tom objektu bili. Jedan dio korisnika  je zadržan u Rovinju, a drugi  je  razmješten po 
ostalim domovima. Istovremeno  se  broj zaposlenih  nije  smanjivao iz  činjenice  što je  s 
jedne strane planirana dogradnja i izrađen je projekt  gradnje  doma u  Rovinju, u  koji 
planiramo krenuti, a s druge  strane sukladno Pravilniku kojim  se određuju uvjeti u  pogledu  
prostora, opreme i potrebnih djelatnika u svakoj  ustanovi, nama niti  jedan Dom za  starije i  
nemoćne, ne odgovara. Upravo je u tijeku očevid u  tim  ustanovama i definiranje uvjeta 
sukladno novom Pravilniku, koji je donijelo  Ministarstvo,  koje je  postavilo  relativno visoke   
kadrovske uvjete. Nama ni  jedan Dom za  starije i  nemoćne osobe  praktično  nema 
zaposleno dovoljan broj djelatnika, tako  da u  Rovinju  ti  djelatnici nisu ni  raspušteni ni 
premješteni u druge  domove, jer čak i oni  nemaju onoliko djelatnika  koliko  sam standard 
Pravilnika  određuje. 

Drugo, moguća je i  struktura zaposlenih. Ukoliko imate djelatnike zaposlene, koji su  
starije  životne dobi,  koji su  više kvalifikacijske razine, njihove plaće nešto više opterećuju  
ovaj  dio. 

Treće, kao što znate, Vlada Republike  Hrvatske je donijela  Odluku o  zabrani 
zapošljavanja od 2015. godine u drugim ustanovama, pa  očito neki domovi, to  se odnosi  
najviše na Dom «Alfredo Štiglić» u  Puli, ove godine dosta tehničkog osoblja ide u  mirovinu, i  
ne zapošljava to osoblje kao djelatnike doma, nego moraju ići u outsourcing oni ne 
opterećuju troškove za  zaposlene, nego  materijalne troškove          

Vjerujem da sam na jedan dio pitanja  odgovorila, ali  kao što smo obećali  na sjednici  
nadležnog  Odbora, napravit ćemo  detaljniju  analizu i vama je   prikazati. 

Što se tiče Zavoda za javno zdravstvo, postavili ste primjedbu  kako  nemaju nikakvih  
sredstava za  investicijsko i tekuće održavanje. Naravno, da bismo  voljeli im omogućiti i  ta 
sredstva. No, ta ustanova, za  razliku od  drugih  ustanova, ovog  trenutka ostvaruje relativno 
više prihoda izvan županije, iz  decentraliziranih   sredstava i izvan HZOO-a na tržištu. Iz tih   
sredstava zapravo  zadovoljava potrebe za  tekućim investicijskim  održavanjem.   

 
PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu  i odvojeno daje  na glasanje   točku 9., 10. i  

11., te nakon  glasanja  utvrđuje da je  Skupština  većinom glasova «ZA» bez  glasova  
«PRORIV» i  1 «SUZDRŽANIM» glasom, donijela pod  točkom 
AD – 9 

ODLUKU 
 
o kriterijima, mjerilima i način financiranja domova za starije i nemoćne osobe u 2015. 
godini, 
 
 jednoglasno  pod  točkom 
AD - 10 

ODLUKU 
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 o kriterijima, mjerilima, načinu financiranja   i rasporedu sredstava za decentralizirane  
funkcije za zdravstvene   ustanove u 2015. godini 
 
  jednoglasno pod  točkom 
AD - 11 

ZAKLJUČAK 
 
o utvrđivanju Popisa prioriteta za raspored sredstava decentraliziranih funkcija u 2015. 

godini između zdravstvenih ustanova nad kojima Istarska županija ima osnivačka 
prava, 

 
AD – 12 Prijedlog Odluke o dopuni Odluke o osnivanju Lučke uprave Poreč 

 

Predlagatelj za ovu  točku dnevnog  reda je   Župan  Istarske  županije  Valter Flego.  
Uvodno obrazloženje  je dao  JOSIP ZIDARIĆ, načelnik  Upravnog odjela  za  održivi  

razvoj  IŽ, koji naglašava  je pred vijećnicima Prijedlog Odluke o dopuni Odluke o osnivanju 
Lučke uprave Poreč, iz razloga  što je to moguće i valja učiniti  temeljem Pravilnika o 
kriterijima za određivanje i  namjenu  pojedinih  dijelova luke. Da bi  se jedna ovakva  Odluka  
donijela Lučka uprava je utvrdila područje  na kojem se već danas koristi  da li obala ili  more 
za  pojedine lučke  djelatnosti, a  ta područja  nisu dodijeljena  Lučkoj upravi.  

Za ovaj prijedlog, kao što vidite iz  grafičkih priloga, kao i 10 plakata, utvrđeni  su  svi 
izvještaji i dijelovi  lučkog  područja i  na to su ishodovane potvrde nadležnih  Upravnih 
odjela, kako  Grada Poreče, tako i  našeg Upravnog pdjela za  to  područje, jer Lučka  
uprava Poreč djeluje  na dvije  jedinice lokalne samouprave, čak i  na  3, ali ovdje  nema  
Vrsara, već Poreč i Tar-Vabriga. Ishodovane su  tek potvrde i  s time  je u potpunosti 
ispunjena zakonska procedura za  donošenje takve  jedne  Odluke.  

Najveća površna je  pod brojem 1, područje za  kruzere, koje  se nalazi ispred Otoka 
Sv. Nikole, a u  južnom  dijelu za sidrenje ostalih  manjih  brodova. Druga  su  područja  
obuhvaćena od  točke 1. do  točke  10.  

U petak je došao prijedlog  od  strane tvrtke  Valemar u  suradnji sa Općinom  Tar- 
Vabriga  da se  iz  Odluke isključi ili  briše Uvala Valeta u  Lanterni. To je  samo  vrh jednoga 
mola gdje su  povremeno dolazili  brodovi   za iskrcaj i ukrcaj  putnika  u  površini od 100  
metara. Predlaže se da se prihvati  predlagateljev amandman da se ta lokacija  briše iz 
Odluke.      

Ova Odluka još nije konačna. Na kraju  Odluke piše da na ovu  Odluku  treba dati 

suglasnost Vlada Republike Hrvatske. Ta Odluka  preko  našeg  Ministarstva za  pomorstvo, 

promet i infrastrukturu, će ići  prema Vladi, a ja sam samo vas želio  upozoriti na to. Već  

smo takve aktivnosti  radili za Uvalu Lone u Rovinju. Procedura od podnošenja takvog 

zahtjeva do prihvaćanja od strane Vlade prođe 8 do 9  mjeseci.  

Tako je propisno zakonskim  i pod zakonskim  aktima, pa  ćemo i ovu  Odluku  morati  
dostaviti  Vladi  Republike  Hrvatske, prije davanja naše suglasnosti.  

 
PREDSJEDNIK, naglašava  da je uz Prijedlog Odluke dan  amandman predlagatelja 

da se u  točki  1. kod izdvojenih  lučkih  područja Luke  Poreč  briše  Uvala Valeta – Lanterna 
s pripadajućim tekstom i tabelama, i ovaj amandman je u biti sastavni dio Prijedloga  Odluke.   

Pošto se nitko  nije  javio za  riječ, zaključuje raspravu i daje  na glasanje Prijedlog 
Odluke o dopuni Odluke o osnivanju Lučke uprave Poreč s prihvaćenim amandmanom 
predlagača, koji  postaje sastavni  Odluke, te nakon glasanja utvrđuje  da je  Skupština 
jednoglasno, donijela 
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ODLUKU 
 

o dopuni Odluke o osnivanju Lučke uprave Poreč s prihvaćenim amandmanom 
predlagača koji je  postao sastavni dio  Odluke 

 
 Prelazi se na  točke  13. do  točke  16., koje se odnose  na školstvo. 
 

AD – 13 Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku Školskog odbora 
Talijanske srednje škole Dante Alighieri, Pula – scuola media superiore italiana Dante 
Alighieri, Pola  

 
AD – 14 Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na osnivanje prava 
služnosti nad nekretninom – Tehnička škola Pula  
 

AD – 15 Prijedlog Odluke o promjeni adrese sjedišta Talijanske srednje škole – Scuola 
media superiore italiana Rovinj – Rovigno  

 
AD – 16 Prijedlog Odluke o uspostavi prava građenja u korist Istarske županije nad 
etažom tzv. „žute škole“ u Puli u svrhu realizacije Društvenog centra 

 
Pošto se nitko  nije javio za raspravu PREDSJEDNIK, daje  pojedinačno  na glasanje  

toke 13., 14., 15. i 16, te nakon glasanja utvrđuje  da je  Skupština jednoglasno  donijela pod 
točkom  

 
AD - 13 

ODLUKU 
o davanju suglasnosti na Odluku Školskog odbora Talijanske srednje škole Dante 

Alighieri, Pula – scuola media superiore italiana Dante Alighieri, Pola 
 

AD – 14  
ODLUKU 

  
o davanju prethodne suglasnosti na osnivanje prava  služnosti nad nekretninom – 

Tehnička škola   Pula 
 

AD – 15  
ODLUKU 

 
o promjeni adrese sjedišta Talijanske srednje škole – Scuola media superiore italiana 

Rovinj –   Rovigno 
 

AD – 16  
ODLUKU 

 
o uspostavi prava građenja u korist Istarske županije nad etažom tzv. „žute škole“ u 

Puli u svrhu realizacije Društvenog centra 
 
Prelazi  se na točku  17. i  18., koje  se odnose  na područje socijalne skrbi. 
 

AD – 17 Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o povjeravanju poslova priznavanja prava 
na naknadu za troškove ogrjeva iz čl. 100. stavka 3. Zakona o socijalnoj skrbi 
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AD - 18 

a. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na izmjene i dopune Statuta 
Doma za starije i nemoćne osobe „Alfredo Štiglić“ Pula 

b. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na izmjene i dopune Statuta 
Doma za starije i nemoćne osobe „Domenico Pergolis“ Rovinj, 

c. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na izmjene i dopune Statuta 
Doma za starije i nemoćne osobe Raša, 

d. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na izmjene i dopune Statuta 
Doma za starije i nemoćne osobe Novigrad 

 
Predlagatelje za ove  točke  je  Župan Istarske  županije  Valter Flego.  

 
Uvodno obrazloženje za  jednu i drugu točku  dnevnog  reda je  dala 
SONJA GOROZIĆ- ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela  za  zdravstvo  i  socijalnu  

skrb IŽ, koja kaže da je bilo najavljeno  kad se donosila u studenom mjesecu  2014. godine 
Odluka o izmjeni Odluke o povjeravanju poslova  priznavanja prava na naknadu za troškove 
ogrjeva iz čl. 100. stavka 3. Zakona o socijalnoj skrbi, da čekamo  odluke  općinskih i 
gradskih  vijeća i još  nekih  jedinica  lokalne samouprave, koje do tog datuma nisu  dostavile 
i imale svoja vijeća. Nakon toga su: Rovinj, Cerovlje, Funtana, Karojba, Motovun, Tinjan, 
Višnjan i  Žminj, na svojim tijelima  donijele odluku i sada sve jedinice lokalne samouprave u  
Istarskoj županiji su na isti  način odlučile  da preuzmu  te poslove donošenje rješenja i 
priznavanja prava na  troškove  za  ogrjev. 

 
Pošto se nitko  nije javio za riječ PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i odvojeno daje  

na glasanje 17. i 18. točku dnevnog reda, te nakon  glasanja utvrđuje da je  Skupština 
jednoglasno donijela pod 
 
AD - 17 

ODLUKU 
 

o izmjeni Odluke o povjeravanju poslova  priznavanja prava na naknadu za troškove 
ogrjeva iz čl.   100. stavka 3. Zakona o socijalnoj skrbi 

 

AD - 18 

a. Odluku o davanju suglasnosti na izmjene i dopune Statuta Doma za 
starije i nemoćne osobe „Alfredo Štiglić“ Pula 

b. Odluku o davanju suglasnosti na izmjene i dopune Statuta Doma za 
starije i nemoćne osobe „Domenico Pergolis“ Rovinj, 

c. Odluke o davanju suglasnosti na izmjene i dopune Statuta Doma za 
starije i nemoćne osobe Raša, 

d. Odluke o davanju suglasnosti na izmjene i dopune Statuta Doma za 
starije i nemoćne osobe Novigrad 

 
Prelazi  se na točke 19., 20. koje  se odnose  na statute škola i  točku  21. davanje 

prethodne suglasnost  na  nekretninama. 
 

AD – 19 Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o 
izmjenama i dopunama Statuta Škole primijenjenih umjetnosti i dizajna – Pula 
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AD – 20 Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o donošenju 
Prijedloga Statuta Osnovne škole Mate Balote Buje, 
 
 
AD – 21 Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijenos vlasništva i 
uspostavu založnog prava nad nekretninom Talijanske osnovne škole, Scuola 
elementare italiana, Novigrad – Cittanova. 

 
 Predlagatelj  za ove  tri  toke je Župan  Istarske  županije  Valter Flego. 
  
 Uvodno obrazloženje je  dala  PATRICIA SMOLJAN, pročelnica  Upravnog  odjela za  
obrazovanje, sport i  tehničku  kulturu. 
 Što se tiče Statuta škole primijenjene umjetnosti dizajna-Pula i Statuta  Osnovne 
škole Mate Balote Buje, redi se o  usuglašavanju   Statuta  sa novim izmjenama i  dopunama 
Zakona o obrazovanju, koji je stupio  na snagu  30.012.2014. godine. Ovo  su   prva  dva 
Statuta  koja  su  nam došla. Sve škole u roku od  90 dana  moraju  svoje  Statute uskladiti. 
To znači  da ćemo  na  slijedećoj  skupštini imati  45 Statuta.  
 Za  točku  21. samo  sam htjela  pojasniti da  ne bude slučajno povezano  s Statutima  
osnovnih  škola. Radi  se o otuđenju  nekretnine  Talijanske  Osnovne škole Novigrad. To je 
točka  gdje se na sjednici Odbora za društvene djelatnosti tražilo još jedno dodatno 
pojašnjenje. Mi smo ga poslali preko predsjednika  Odbora  za  društvene djelatnosti, 
gospodina  Kuharića . Ne znam  da li  ima  eventualno još  nekakvo pitanje ili ima  potrebe za  
dodatnim objašnjenjem.  
 

Pošto se nitko nije  javio za  riječ, PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu i odvojeno  
daje na glasanje točke 19., 20. i  21., te nakon  glasanja  utvrđuje da je  Skupština 
jednoglasno  donijela  pod 

 
 
AD - 19.  

O D L U K U 
 

o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta 
Škole primijenjenih umjetnosti i dizajna – Pula 

 
 
AD – 20 

ODLUKU 
 
o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o donošenju Prijedloga Statuta Osnovne 

škole Mate Balote Buje 
 

AD – 21  
ODLUKU 

 
o davanju prethodne suglasnosti na prijenos vlasništva i uspostavu založnog prava na   

nekretninom Talijanske osnovne škole, Scuola elementare italiana, Novigrad – 
Cittanova 

 
 
 Ovime je  iscrpljen  dnevni  red 18. sjednice Županijske skupštine Istarske  županije. 
 PREDSJEDNIK, još  jednom ponavlja  da će se  21.03.2015. godine u 11,00  sati u  
Labinu održati  savjetodavna konferencija i Skupština  Istarske županije u  vezi  energenta za  
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TE Plomin 3 i 30.03.2015. godine u Poreču u Istarskoj sabornici svečana sjednica  Skupštine  
Istarske  županije  povodom Dana  Statuta  Istarske  županije. 
  
 
Zaključuje  sjednicu u 13,25 sati.   
 
 
 
 
ZAPISNIK  VODIO                                                                           PREDSJEDNIK  SIŽ : 
 
IVAN KLARIĆ                                                                                  VALTER  DRANDIĆ 
 
 
 
 


